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Odluka je pala

Ide se na samodoprinos
Refei^^HK će biti održan građani će glasati^^B

đenju dva posto

da Pred-
sjedn^^^^^Bnske .onfe- 
rencij^^^^^Bu proširenom 

tvalo svu-te
žinu situacije, ko
ja se ̂ . - n a j d i r e k t n i -  
je od ^ ^ ^ ^ ^ B oa d  životnog 
stand^^^^^Hjjgfu ponedje
ljak Ronkretizira-
lo goc^^^^^^Bana staru ini- 
cijati^^^^^^Benje novog sa- 
mođo^^^^^Bađana. Imalo 
je pri^^^^^Bnu i činjenicu 
da .se^^^^^B/atskoj najav
ljuje narodnog zaj
ma z^^^^^H prlvrede  i za- 
pošlja^^^^^Bđih, a kritički 
je ra2̂ ^^^^B n ep o  voljna is- 
kustv^^^^^Btosadašnja sa- 
m odo^^^^^Bre to Važući 
ono si^^^^^^Bdijelilo za no-

m jese^ ^ B
1  B e  čitavoB
^ ^ ^ ^ ^ ^ ■ d a ljn jih  I  

^B> što rekfl 
Bvorni.

B ^ B 3 .  godinBBfl 
BnodoprinB 
Bosto na oB  
■taj načirB 

^^^^^^Bjenam a
■ilijuna đfl 

^^Bcoji se I  
B ili oko f l  

B^BRazlika ̂ B

i Slž£p^kaM)r g a n i z ć ^ ^ B

proda jf^^^^^^^^^^Postora  
i drugih lIB B B ^ B n ju n a ).
f S prikupljenim sredstvima 
dogradilo bi še 5.160 četvornih 
metara prostora u bivšem Me- 
talurško-metalskom školskom 

I centru za potrebe završne faze I

Bez
komuna-

lija
u samodo- 
prinosu

Predsjedništvo Općinske 
konferencije SSRN nije pri
hvatilo prijedlog Izvršnog 
odbora SIZ-a za komunal
nu djelatnost da se dio bu
dućeg samodoprinosa us
mjeri u izgradnju komunal 
nih objekata. Ono uvaža
va probleme u toj oblasti 
i smatra da ih treba rješa
vati, ali ne sredstvima sa- 
mođoprinosa već iz drugih 
izvora.

usmjerenog obra^^^^^^Blz- 
gradilo bi se, z^^^^^^^Bre- 
be OŠ »Rade^^^^^^K !60 
četvornih m etr^^^^^^^B . 
popravila bi s e^ ^ ^ ^ ^ ^ B če- 
tverorazredna
Matavulja« u^^^^^^^Bvše 
»Lege«. Izgradi^^^^^^Bečji 
vrtići na V id ii^^^^^^B ed - 
jelu Rokić ođ^^^^^^^Bsno/ 
1.400 četvorn ih^^^^^^Bra- 
dile jaslice u ^^^^^^B tiću  
»Ruža Vukman^^^^^^B;ra- 
da bivši »Inchi^^^^^^^ftre- 
be doma om l^^^^^^B ca , 
te dovršilo p a iB ^ ^ ^ ^ B p o - 
men-groblje. B

Sve smo 
jedlozi radnim 
danima koji će te^B 
sprave u mjesnim z zB  
biti definitivni i za 
talje utvrđene za njih ćes^™  
krajem godine ići na referen
dum radi uvođenja samođopri- 
nosa.

Omer JURETA

U z  tisućiti broj „Š ib e n sk o g  lista11

TREBAJU NAM 
INFORMACIJE IZ BAZE

Govoriti o »Šibenskom listu« kao glasilu OK SSRNH 
— Šibenik uz njegov jubilej — izlaženje 1000. broja, znači 
govoriti o jednom segmentu u sistemu ukupnog informira
nja za područje naše općine* Pritom treba imati u vidu 11 
-godišnju stanku u njegovu izlaženju i kontinuirano pri
sutne prostorne,, kadrovske i financijske teškoće, te u tom 
svjetlu treba realno cijeniti uspjehe koje je list postigao ha 
planu ukupnog informiranja radnih ljudi i građana o svim 
bitnim pitanjima života i rada, a isto takovi sagledavati 
propuste kojih je ipak bilo.

Žejfim istaknuti da se list uključivao I davao svoj zna
čajan doprinos svim akcijama bitnim zar samoupravno' od
lučivanje, da je pratio i na pogodan način obilježavao zna* 
čajne datume NOB-a i socijalističke revolucije« te da je u 
dosadašnjem izlaženju nastojao, radnim ljudima i građani
ma prezentirati privređno-ekonomsku, društveno-političku, 
i drugu aktivnost koja se provodila na području naše opći
ne. Samim tim, a polazeći od činjenice da pravodobna, cje
lovita i realna informiranost predstavlja bitnu pretpostavku 
za političku, odnosno ukupnu angažiranost' radnih ljudi; i 
građana. Treba naglasiti da je »-Šibenski list« u tom smislu 
ispunio svoj osnovni zadatak čime je ujedno dao i svoj 
prilog u razvoju samoupravnih socijalističkih odnosa.

Naše Predsjedmštvo je raspravljalo o programskoj ori- 
^ntaciji »Šibenskog lista« i o tome l^ ^ | ^ B n j^ r i je &  U 

Bjj^tim  treba istaknuti potrebu 
^ ^ ^ K y i  u bazi, da trebaju.'više 

K m  zajednicama i 
^kultatima, prisutnim

^^^^^^Ktvim a lošim p rim ^ ^ ^ ^ ^ ^ li o to^H ^^^K i 
K iti ističući pozitivi^^^^^^H  i vrije^^^^^^B  

životna ili radna O ^ ^ ^ K
i^^^^^^K lim  istaknuti po fl^^^H H n o n a z \ ^ ^ ^ ^ H  

miran ja, čime nam
baze, a s-lẑ n ^ ^ s iB in'*es ^ ^ ^ ^ K -a m  da senzaciol^HR^^Bba biti I 

svjesnom š to ^ ^ ^ ^ H n fo rm a c fl 
^^^^^^^K acija  ne ^^^^^^^Havještav^^

na rješavaK ^^^K B a, da b u fl

l i t o  da samo tra^^^^^^^^HoovinaraH  
naslove koji dopada!
li tekst koji ̂ ^ ^ ^ ^ ^ K d u  i k a H

licem  potrebu s i i r ^ ^ ^ ^ p i n  da I  
sw  izvori glsAiH

3  l i  demokratskog s i  I r m i r a n !  V
sv o lB ^ ^ H K ^ ć

^ ^ ^ K ra v i,
^^B posao , zato mu svi z a je d n ^ K ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ k u ć -  
l ^ u a  valjano obavlja svoj zad a ta^^^^^^^K i oblasti 

informiranja imati i bolje rezultate.
To vam i želim ovim povodom i ujedno vam česti^m 

na ovom značajnom jnbUej«. g *  g j| g g |

predsjednik OK SŠRN Šibenik

vi samodoprinos jer su na 
drugoj strani »vage« bili argu
menti o izuzetno teškim pro
stornim problemima odgoja 
i obrazovanja koji su prevag
nuli i —t— pala je odluka.

Istina, konačnu će riječ ka
zati radni ljudi i građani na 
zborovima i krajem godine na 
referendumu, ali bez obzira na 
to štb će oni reći, sada je pred 
rukovodstvom najmasovmije dr 
uštveno-političke organizacije
i brojnim drugim aktivistima 
jedan dug, složen i odgovoran 
posao. Potrebno je, naime, pri
premiti brojne materijale, o- 
držati skupove } po i mjesnim 
zajednicama i obaviti politič
ke^! tehničke pripreme refe
renduma. Da se ne bi gubilo 
dragocjeno Vrijeme Predsjed
ništvo je imenovalo radnu 
grupu koja će do kraja rujna U dvadeset godina izašlo je 1000 brojeva »Šibenskog lista«

(Snim ili: i  oto i$;Juli ja«  i  Cr. Jiiras)
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Sjednica Izvršnog vijeća SO

Loša suradnja između dviju uprava 
u Nacionalnom parku „Kornati"

Poslovanje na Kornatima ni- 
je  ovog ljeta, bilo baš najbo
lje, no riječ je o početnim 
naporima i teškoćama, pa za 
iduću godinu treba još više 
raditi na zaštiti i boljoj orga
nizaciji ovog nacionalnog par
ka. Takva konstatacija proiz
lazi iz diskusije o izvještaju o 
radu dijela uprave Nacional- 
noo parka »-Kornati-« u Mur- 
teru koji je  razmatran na sje
dnici Izvršnog vijeća Općin
ske skupštine. "

Istaknuto je da uprava .na
cionalnog parka zasad ne mo
že računati na pozitivno eko
nomsko poslovanje zbog či
njenice da je prva uloga ove 
organizacije onemogućavanje 
narušavanja i bezobzirnog is
korištavanja flore i faune Kor- 
natskog otočja. Stoga ekonom
sku. korist' treba crpiti ' tek s 
vremenom, kad sadržaji budu 
bogatiji, ’ a uprava ekipirana 
dovoljnim brojem kvalitetnog 
kadra i sredstvima. U disku
siji je ' također istaknuta pro
blematika loše suradnje s di
jelom uprave iz zadarskog po
dručja, no, rečeno je da to 
treba riješiti na najbolji mo
gući način kako bi Nacional
ni 'park  »►Kornati-«; dočekao 
novu Sezonu s boljom organi
zacijom. Konkretno su nave^ 
dene .mjere koje b i svakako 
trebalo poduzeti do sezone. R i
ječ je  o- opremanju poslovnog 
prostora uprave, nabavi neko
lik o  novih brodova, poveziva
nju parka radio-mrežom, na

bavi HTZ i druge opreme, te 
osposobljavanju postojećih ci
sterni na otocima.

Idućeg mjeseca svi korisni
ci budžetskih sredstava treba
ju Općinskom sekretarijatu za 
financije dostaviti prijedloge 
potrebnih sredstava. Započela 
je, naime, aktivnost na izradi 
budžeta općine za narednu go
dinu. Kako je rečeno na sjed
nici Izvršnog vijeća nacrt bu

džeta biti će utvrđen krajem 
studenoga.

Na sjednici je bilo riječi i 
o planiranom tiskanju mono
grafije o školstvu Šibenika i 
njegova kraja autora dra Ma
te . Zaninovića. Za izdavanje 
te knjige potrebnih 320.000 di
nara osigurali su RSIZ za zna
nost, četiri šibenska SlZ-a i 
Izvršno vijeće Općinske skup
štine.

Proći će još dosta vremena dok se sve uhoda oko .Nacionalnog
parka »K orn a ti«

Općinska uprava društvenih prihoda

T k o  n e  p l a ć a
p o r e z  ?

Iako je jedan dio porez
nih obveznika podmirio 
svoje obaveze čak do kra
ja godine, znatan broj njih 
nije ni one za prvo tro- 
mjesječje. Među dužnicima 
najviše je obrtnika, a neki 
su od njih dužni i preko 
300.000 dinara. Većina po
ljoprivrednika također će 
svoje obaveze podmiriti tek 
krajem godine.

Ukupna orijentacijska go 
dišnja zaduženja redovitih 
prihoda od samostalnog o- 
bavljanja djelatnosti,, poljo
privrede, imovine i poreza 
na žgrađe prema trenutnim 

, podacima (koji će se do 
kraja godine izmijeniti) iz
nose 95 milijuna dinara, a 
ostvareno je svega 50 mi- 

' lijuna.. To svakako ne zađo 
vol java iako, kažu u Upra
vi prihoda, ima pokazate
lja ^da bi še ipak miogla 

jj ostvariti. Dodajmo ovome 
i porez na promet nekret
ninama koji se vodi pose
bno, a dosad je naplaćen 
sa 44 milijuna i 600 tisuća 
dinara, odnosno nešto pre
ko 80 posto. Za neka pore- 
đenja možemo spomenuti 
da je .u 1981. godini naplar 
ćeno više od 190 milijuna 

J (tu su ubrojane i neke stav 
ke koje gore nismo spome
nuli), a godinu dana rani
je gotovo 121 milijun di
nara na ime svih vrsta po

reza. Očekuje se da će Ur 
kupne ovogodišnje obave
ze najvjerojatnije biti veće 
u odnosu na vlanjske i do 
35 posto. v (  .

Kao krajnji rok za pod
mirenje obaveza spominje 
se 31. listopada nakon ko
jeg će uslijediti ne samo 
napalta kamata i  drugih 
predviđenih troškova-, već. 
i prisilne mjere pod ko
jim se podrazumijeva od
uzimanje dozvola za rad, 
te prisilna naplata i z ' pok-. 
retne imovine kao i prijed-' 
log sudu za prodaju nekre
tnina u roku od 60 dana;

Zašto ovo spominjemo? I 
do sada je  bilo sličnih si
tuacija što se tiče naplate, 
odnosno nenaplate poreza 
ali su: se one' krajnje ri^ 
gorozne mjere najčešće za
obilazile. U eri ekonomske 
stabilizacije postalo je ne
održivo toleriranje da neki 
obveznici upotrebljavaju 
novac za razne svrhe a na 
uštrb društvnih obaveza. 
Već sada Uprava prihoda 
priprema operativni .plan 
naplate prema "kojem će 
ovršno-naplatna služba po-1 
četi odmah s. izradom za
pisnika i rješenja o prisil
noj naplati državnih dopri
nosa i poreza už obračun 
od 12 posto kamata godiš
nje, te svih troškova koji 
su zakonom popisani.

Uz jubilej II  dalmatinske 
proleterske brigade Tri javna priznanja
ČETVRTA neprijateljska ofenziva je ' veću punom 

jeku. Brigada kreće uzvodno Neretve ka Jablanici 
i Rami, gdje dobiva jedan od do tada najtežih i 
najodgovornijih zadataka —  od Vrhovnog koman
danta druga Tita, da forsira Neretvu preko sru
šenog mosta u Jablanici. Trebalo je omogućiti pre- 
laz oko 4.000 ranjenika i jedinicama operativne 
grupe Vrhovnog štaba. Komandant brigade povje
rava taj zadatak Brunu Vuletiću, komandantu tre-, 
ćeg bataljona, tada najmlađem komandantu ba
taljuna. Zadatak dobrovoljno prihvaća druga četa 
na čelu sa Josipom Grubelićem, sada admiralom 
u mirovini i  komesarom čete Karmelom Ukićem, 
koji je  kasnije poginuo. Prvi su pošli »grom-đese- 
tiha« u kojoj su bili: Stevo Opačić, komandir i 
borci: Mirko Katić, Dragica Belamarjć, Marko Ber- 
ger, Krešo Grubelić, Dušan Ercegović, . Silvestar 
Antić, Milan Zulin i  dr. Njih jedanaest u toj de
setini. Ručnim bombama oni su na suprotnoj stra
ni mosta u bunkerima napali četnike i Talijane 
i svojim prsima prokrčili put preko planine Prenj 
i dalje, ali neke od njih odnijela je brza i valo
vita Neretva.

Ostala mi je u trajnom sjećanju herojska smrt 
dviju naših drugarica iz te borbe — Dragice Zenić 
iz Šibenika, koja je, da bi spasila -ranjenog druga 
na položaju bila zarobljena od četnika, strašno 
mučena i ubijena, kao i drugarica Antula Jurleka, 
koja je poginula pred samim mostom;

Za tako uspješno forsiranje Neretve drug Tito 
kao Vrhovni komandant odao je prvo javno priz-' 
nanje našoj brigadi, koje je objavljeno preko naše 
radio-stanice »Slobodna Jugoslavija« u Moskvi.

Poslije prelaska Neretve brigada vodi teške 
borbe u rejonu Glavatičevo — Kalinovik, na kojem 
prostoru sudjeluje sa. drugim jedinicama u razbija
nju četničke grupacije, kojom je komandirao Draža 
Mihajlović. U tim borbama brigada je imala velike 
žrtve. Poginulo je preko 20 boraca i starješina, 
među kojima i komesar I  bataljona Slobodan Ma- 
.cura-Bondo, narodni heroj, M ijo Martinac, pomoć
nik komesara I I  bataljona, te Marija Terzić iz IV  
bataljona, mlada Ižanka, o čijoj hrabrosti se Često 
govorilo u cijeloj brigadi.

Slijedeća prepreka u nastupanju Operativne 
grupe Vrhovnog štaba bila je rijeka Drina. Naša 
brigada je dobila zadatak da, je  pređe uzvodno od 
Foče. Poslije niza priprema i pokušaja (neuspjelih) 
pomogao nam je splavar Rade Čosović i 7. travnja | 
1943. godine mi smo prvi prešli Drinu i razbili č e t- ' 
ničke jedinice, koje se više nišu oporavile. U tim 
borbama Četnici su imali preko 80 poginulih i veći 
broj ih je zarobljeno, ali smo. i mi imali nekoliko 
poginulih i ranjenih. U borbama oko Foče, gdje 
smo držali mostobran našim jedinicama za prodor 
u Sandžak i Crnu Goru, poginuo je i Zdravko Be- 
go, komesar čete.

Za uspješno izvršeni zadatak u forsiranju Dri
ne drug Tito kao Vrhovni komandant odao je bri
gadi drugo javno priznanje, u kojem se, pored os- , 
talog, kaže: ».v. . Tu šte se, sinovi Dalmacije, poka-: ■ 
zali kap dosljedni potomci vaših slavnih predaka, 
slobodarskih sinova plavog Jadrana...«. To pri- * 
znanje i pismena pohvala i poruka koju nam je 
uputio naš - pjesnik i: borac Vladimir Nazor, oduše
vila je pripadnike naše brigade.

Potom brigada vodi borbe oko Foče, koju drži 
u okruženju, vodi borbe sa Nijemcima, četnicima

Porušeni most na Neretvi

i Talijanima, a zatim kreće u Crnu Goru. Na tom 
putu prvi put susrećemo pjesnika i rodoljuba Vla
dimira Nazora, koji je bio šav sretan tim šuštetom. 
Kazao nam je tom prilikom i ovo: » I  ja sam sada 
mlad kada vidim kako. moji Dalmatinci ratuju, 
i da nije toga — brzo bih ostario«.

Polovicom svibnja ,1943. godine naša brigada 
je već u Crnoj G-ori, vodi teške borbe na Sinjaje- 
vini sa ̂ Nijemcima. 1 TO . je  bio već početak Pete 
neprijateljske ofenzive. Potom se brigada po nare
đenju druga Tita-vraća preko Durmitora i. Pivske 
planine ka Sutjesci. U toj najkrvavijoj bici naše 
revolucije, Druga dalmatinska brigada odigrala je 
najznačajniju ulogu.' U bici »na Barama od 5-r9. 
lipnja brigada je izgubila dvije trećine svo^ sasta
va, ali nije dozvolila prodor njemačkoj grupi »An- 
ker« i  na taj način omogućila Centralnoj bolnici; 
Vrhovnom Štabu i drugim jedinicama daljnje na
stupanje ka Zelengori. Neviđeni primjeri" herojstva, 
samoprijegora, izdržljivosti, morala, krasili su naše 
borce. Gornje i Donje Bare ostale su grobnica sino
va i kćeri Dalmacije, ali i  jedan1 vječiti spomenik 
ove brigade i naroda Dalmacije. Poruka, koju je 
s položaja odnio drugu Titu kurir Nediljko Petro- 
vić, rodom iz sela Čiste kraj Omiša, jedinstven, 
je dokument o herojstvu u NOB-u i uopće u dru
gom svjetskom ratu. U toj. poruci pored ostalog 
stoji » .. .D v ije  trećjne ljudstva nam je izbačeno 
iz. stroja, ali .računajte eha nas kao da smo u pu
nom sastavu,* i takve žhdatke nam davajte«. Bri
gada je žrtvovala sebe da bi izvršila zadatak svog 
Vrhovnog komandanta. ' ,

Odmah poslije te bitke drug Tito je uputio i 
treću javnu pohvalu i priznanje brigadi, u kojem 
se, između ostalog, kaže » . . i .  Druga dalmatinska 
brigada je odigrala, posebnu ulogu u povlačenju naše 
glavnine preko tjesnaca Sutješke i pokazala divne 
primjere upornosti, i ' herojstva«. Tito nikada nije 
zaboravio te riječi. Neće iz zaboraviti ni povijest,

(Svršetak u idućem broju)

Ante TVANDA
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Naša anketa

Tisućiti broj Kroničar događaja
Tisućiti broj » Šibenskog lista«  jedini pisani 

kroničar događaja iz grada i* općine u poslijeratnom 
razdoblju, je pred nama. Od 16. kolovoza 1952. kada se 
prvi put pojavio pa do 28. lipnja 1967. godine, kada je 
prestao izlaziti, izašao je  771 broj lista, a od 29. travnja 
1978. godine, kada je nastavio tradiciju prethodnika, 
objavljeno je  još 229 brojeva. Sadašnja naklada od 
3.500 primjeraka, najveća je  otkako list izlazi. Lokalni 
tjednik redovito prima i  oko 550 pretplatnika, naših 
sugrađana u zem lji i inozemstvu, od kojih najveći broj 
u Zagrebu, Beogradu, Splitu, Rijeci, Zadru, itd,.

U z događaje iz naše bliže prošlosti, iz NOB-a i 
revolucije, objavljujući napise,.reportaže i  portrete re
volucionara iz grada i općine, naš tjednik je  redovito 
bilježio i pratio rad društveno-političkih organizacija i 
skupštinskog sistema. Na njegovim stranicama bila je 
zastupljena aluminijska industrija, pomorsko-lučka i 
prometna privreda, te turizam, a koliko su mogućno
sti dopuštale, uz ostalo, donosio je zbivanja iz mjesnih 
zajednica sa područja komune. Nije zanemarivao ni 
svoju informativnu ulogu o nekim sitnijim događaji
ma, mada je  izbjegavao objavljivati ono što je  dono
sila dnevna štampa. Osvrćući se kritički na dosad pri
jeđeni put, naš lis t'n ije  u dovoljnoj m jeri pratio de
legatski sistem i radničko samoupravljanje, te proble
matiku vezanu za'razvoj nedovoljno razvijenih krajeva 
(otoci i Zagora). Vza sve to, možemo s ponosom kon
statirati da je » Šibenski lis t« kroz sve vrijeme svoga 
izlaženja — punih dvadeset godina — dao veliki do
prinos samoupravnom socijalističkom razvoju ovoga 
kraja, da je  stalno, u gotovo svakom broju, ukazivao 
na stanovite nedostatke i  devijacije i  usmjeravao na 
ono što čini progres u našem socijalističkom društvu.

Na stranicama našeg tjednika javljao se golem 
broj suradnika, društveno-političkih aktivista, radnih 
ljudi i  građana, a devetoricu njih  osposobio je  za 
novinarski zanat i  sada djeluju u republičkim i  regio
nalnim listovima i  na RTV.

Brz i  dinamičan hod našeg samoupravnog socija
lističkog društva neprijeporno zahtijeva suvremen na
čin uređivanja i  vođenja jednog ovakvog tjednika. 
Međutim, još do danas nemamo najpovoljnijih, ni f i 
nancijskih, n i kadrovskih, a n iti prostornih uvjeta. 
Tehničko uređivanje lista nešto se je  poboljšalo spram 
prijašnjih godina, a posebno otkako je »Štampa« do
bila nove prostorije i  suvremenija tehnička pomagala 
za tiskanje lista. Ovom prilikom izražavamo uvjerenje 
da će se uskoro znatnije poboljšati materijalni uvjeti 
i  da će nam u tom pravcu, zbog značaja informiranja, 
izdašniju pomoć pružiti udruženi rad i  društveno-poli- 
tikča zajednica u cjelini.

Uz tisućiti broj »Šibenskog lista« možemo istaknu
ti, da su radni ljudi i  građani prihvatili ovaj list kao 
svoj sa zajedničkom željom da on i ubuduće bude 
istinska tribina, izraz njihovih želja i  htijenja. Stoga, 
uz ovaj jubilej, pozivamo naše čitatelje na još veću 
i  plodonosniju suradnju i  na njihovu vjernost svome 
listu — kroničaru svih zbivanja u ovome kraju.

UREDNIŠTVO

Dragi drugovi!

Prošlo je više od četiri i poj godine da je ponov
no' nakon prekida od gotovo jedanaest godina pokre
nut »Šibenski list-«. Krenuli ste od broja s kojim je 
zatvorena jedna stranica ovoga grada i općine, ali da 
biste ponovno bili rođeni, da biste ponovno pridonije
li razvoju samoupravnih socijalističkih odnosa i da 
biste jednom riječju informirali naše radne, ljude i 
građane — stigoste tako do jubilarnog tisućitog b*o- 
ja, na kojem vam upućujemo čestitke i najljepše že
lje da i dalje budete odraz naše svakođnevice i borci 
za Titovu samoupravnu socijalističku Jugoslaviju^

Sekcija za društveno informiranje 
Općinske konferencije SSRN Šibenik

Povodom tisućitog broja »Šibenskog lista« zapitali smo nekolicinu na
ših čitatelja kako ocjenjuju »Šibenski list« i što bi. trebalo učiniti da 
on postane još bolji

GUSTAV CERVAR (arhitekt): 
»Šibenski list-«, mnogim obi
lježjima, neodoljivo podsjeća 
na ostale lokalne tjednike u 
SRH. Uostalom i naklada mu 
nije bitno različita. Moj t je 
dojam, da sve ono bitno što 
je u životu prisutno, posebno, 
sve ono što je  međusobno su
protstavi j eno i zaoštreno do 
konflikta, ne nalazi na odgo
varajuću mjeru novinarskog 
interesa i polemičke žestine. 
Negativni poen atraktivnosti 
sigurno je i arhaična knjigo- 
tiskarska fizionomija lista sa 
svojim skromnim mogućnosti
ma i logotipskim stereotipima. 
Ponekad se baš tu pokaže, u 
nesumnjivo, iznimno teškim 
tehničkim okolnostima, doista 
brižno, da ne kažem, šarman
tno tehničko -rješenje. Uspr
kos neospornoj, važnosti svih 
ostalih medija javnog komu
niciranja tiskana riječ, nesu
mnjivo i dalje ima, pogotovo 
u našim, tehnički gotovo pri
mitivnim uvjetima izuzetno
značenje. »Šibenskom listu-«
treba dati podršku i zalagati 
se za povećanje kvalitete, a 
u tom razmjeru vjerojatno i 
naklade.

LJUBICA DUKIC (Crveni 
križ) : Izlaženje »Šibenskog li
sta-« za našu općinu ima veli
ko društveno značenje, kao i 
za društvo u cjelini. Pored 
društveno-političkih i ekonom 
skih zbivanja u našoj zemlji, 
list donosi tok privrednog ra
zvoja i čitavu đruštveno-poli- 
tičku aktivnost na našoj op
ćini. Trebamo dati podršku za 
širu suradnju,, tj. da imamo 
više saznanja iz rada našiji 
organizacija - na razini MZ i 
OUR-a, unapređenja privrede, 
društvene nadgradnje i đru- 
štveno-po'litičkog života uopće. 
Trebamo svi zajednički prido
nijeti bogatijem sadržaju na
šeg lista, biti u žiži svih do
gađaja naše društvene stvar
nosti i time dati svoj dopri
nos.

ALBERT KALE (dipl. prav
nik) : Redoviti sam čitalac »Š i
benskog lista-«. Moja je osnova 
na zamjerka listu što je u 
njemu malo »tekućeg«, svaki
dašnjeg života, života iz rad
nih organizacija, mjesnih za
jednica, pojedinaca, građana. 
Uglavnom prevladava sport i 
dosta je  povijesti. Jest da je 
povijest učiteljica života, ali 
smatram da bi trebao posto
jati jedan takav list za kul
turu. Za mene bi »Šibenski 
list« trebao biti registrator,na
še svakođnevice. Smatram da 
bi dopisnička' mreža trebala 
biti šira, a i'organiziranija 
distribucija lista..

Mislini da bi list mogao biti 
pokretač raznih natjecanja 
građana (biranja najboljih ftlZ, 
škola). Smatram da bi treba
lo više informacija o omladini 
i njenom radu.

MILIVOJ ZENIĆ (profesor): 
Tisuću brojeva ovoga lista ži
vo ~ su svjedočanstvo šibenskih 
uspjeha, nada i — zabluda. 
Oni su dokument i izraz duha 
vremena, ali i orijentir za ono 
buduće. Istodobno, valja uz 
ovaj jubilarni broj postaviti 
upit: N ije li trenutak* đa Šibe
nik u interesu svoga kultur

C 8US1L0 SOClJAtlStlČKDS SAVEZA RADR06 NARODA OPĆINE ŠIBENIK 1
IZDAVAČ INFORMATIVNI CENTAR

Jttratt. a. m m . im.

Konstituirana Skupština općine
ZA PREDSJEDNIKA OPĆINE IZABRAN IN2. VINKO GUBERINA 

A ZA PREDSJEDNIKA IZVRSNOG VIJEĆA dlpL oecc. PETAR ZJACIČ
KamUlalrzpa f t  A n o  MrapUlna e»da» —  đatonl* Splro Mliorae, JolVo Dođi* I

i b a  inliKtpa. ta j. ■ n m  m i n  hnjl 14« odbornik*. FoU- Morio Stotica.
M  «d  aaMa I n m  n m i l  m in  polQIĐu»c M n  u m -  - Uabnai m  I delegati ■> “ ► 
tcnlh Ustavom to 1*14. godine, osnovni cilj n narednom no* vezno vljećo SkupiUne SFKJ, 
dobiju In to  da bode. arija ivega. dattoja utvriflvanjo eodja- meda kojima Je I 4ibonski de> 
le1lt*-g aamooRmvtJaato. ■ I traci Jal mdatak politička runda legat Tomislav Km*, rakovo* 
dernekratoklk adama, kao I daltoja bgrattoja idgonntoflk or- cSilas razvoja kapitalnih obje- 
l ~ «  I  '—•••—‘J- ikleaaa. kako M aa Ma Jal dJeMvaeriJI I otvo- kala 80UR-R H M  -Bori* Kl* 
i ld >  prema svim »aagama I »ratarima aorljatlrtllha adJML dsKo.

Faksimil dijela prve stranice »Šibenskog lista« 772 od 29.
travnja 1978.

JOVO TEŠIC (Općinsko ud
ruženje umirovljenika): »Šibe-. 
nski list« kao glasilo SSRN 
mislim da je po formatu i po 
svojoj namjeni vrlo dobar. Kao 
redovni čitalac lista, smatram 
da bi list mogao izlaziti dva 
puta tjedno (ukoliko bi se e- 
konomski isplatio). Predlažem 
da se na posebnoj stranici u- 
vede rubrika » Iz  mjesnih za
jednica« u kojoj bi se stalno 
pisalo o radu MZ na područ
ju naše općine. Isto tako po
sebna stranica za građane, ko
ji "b i iznosili svoja mišljenjai 
o svim zbivanjima- u gradu.

9 H

noga, društvenoga i urbanog 
razvoja dobije 1 časopis za kul' 
turu i društvena’ pitanja? j

BRUNO ŠKALABRIN (pro
fesor) : Mislim da nas »Šiben
ski list« .prilično dobro infor
mira. Smatram da donosi do
sta informacija sa područja 
općine, čak više nego iz samog 
grada. »Šibenski list« ima svo
ju tradiciju pa je normalno 
očekivati da je i kvaliteta do
bra. U odnosu na druge listo
ve mislim da se »Šibenski 
list« nema što sramiti, i da je 
na zavidnoj visini.

W m
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informativni oentar 
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Povodom vašeg jubileja tisućitog broja »Šiben
skog lista« primite naše čestitke i najljepše želje za 
budući rad.

Dopisništvo »Slobodne Dalmacije« 
S i b e n i k

i—’-N

povodom vašeg tisubitog broja šibenskog lista upućujemo vam srdačne 
oestitke i tople željo da svojim stvaralačkim naporima i dalje doprinosite 
razvoju samoupravnih socijalističkih odnosa u našoj općini i zemlji 

aktiv novinara sibenik

col

Među prvima stigao je  brzojav Aktiva novinara Šibenik
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Pretkongresni razgovori

Ostvarivanje politike 
ekonomske stabilizacije 
-  glavni zadatak društva

Samo razvojem socijalističkih samoupravnih društveno-ekonom- 
skih odnosa može se povećavati proizvodnja, jačati materijalna i soci
jalna sigurnost radnika, te ostvarivati ciljevi i zadaci ekonomske stabi
lizacije •  Organizacije i organi sindikata i Saveza sindikata trebaju se u 
svim sredinama intenzivnije i odlučnije boriti za unapređenje samou
pravne organizacije udruženog rada i poticanje procesa udruživanja ta
da i sredstava •  Sindikalni aktivisti moraju se maksimalno angažirati 
na dosljednom provođenju i unapređivanju sistema samoupravnog dru 
štvenog planiranja radi uspješnijeg dohodovnog povezivanja i udruži
vanja, povećanja proizvodnje i stjecanja što većeg dohotka

Šesti kongres Saveza, sindikata Hrvatske održat će se od 
14. do 16. listopada u Zagrebu. Općinsko vijeće Saveza sindika
ta Šibenik predstavljat će na kongresu 6 delegata iz naše opći
ne: NEVEN ČALETA, BOŽENA COGELJA, VELJKO KLJAIĆ, 
ELIZABETA DELAVIČ, ŠtME ŠUPE i ANTE BAIĆ. O predlo
ženim kongresnim temama i najaktualnijim problemima šiben
skog udruženog rada danas govore Veljko Kljaić, VKV frizer, 
zaposlen u Brijačko-frizerskoj zadruzi i Elizabeta Delavić, spi
kerica u robnoj kući »Sibenka«.

SI Veljko Kljaić 

Veljko Kljaić

Elizabeta Delavić

Potrebne su akcije
jgg Moram najprije naglasiti, 

da sam počašćen izborom za 
delegata 6. kongresa, posebno 
što pripadam radničkoj klasi 
koja je neraskidivo vezana uz 
ličnost i djela druga Tita, ko
ji je cijeli svoj život posvetio 
interesima radničke klase, mi
ru u svijetu, progresu i sreći 
svakog čovjeka.

Kao sudionik X I susreta sa
moupravljača »Crveni barjak« 
i I I  konferencija Saveza sin
dikata Hrvatske, od predstoje
ćeg kongresa očekujem mno
go i malo. Mnogo s tog raz
loga, jer se nalazimo u vre
menu koje postavlja mnoge 
obaveze upi*«.. ~ ’ sindikat,
pa očekujem da će se ... 
mu čuti riječ radnika i2 ivo 
posredne proizvodnje, u dubu 
X II kongresa SKJ. Naime, ra
dnička klasa mora se bez če
kanja mobilizirati u odlučnu

toga, jer smatram da nam ni 
u kojem slučaju sindikalni 
kongresi i konferencije ne 
smiju biti neke manifestacije, 
jer nama su potrebne akcije. 
Radni ljudi to ttaže od SK i 
Saveza sindikata, kao i od 
drugih organiziranih socijali
stičkih snaga. Jer, mora se 
jednom upustiti u borbu pro
tiv mnogih negativnosti i ne
pravilnosti, posebice mita i 
korupcije. To se, međutim, ni
je osjetilo na nedavno održa
nim kongresima samouprav
ljača i SK Jugoslavije, iako je 
radnička klasa mnogo od njih 
očekivala na tom planu.

Budući da je moja radna or
ganizacija na popisu onih, ko
je su prekoračile isplatu osob
nih dohodaka u prvih . šest 
mjeseci ove godine, smatram 
da bih i o tome trebao nešto 

.reći. Prosječni osobni doho-

osobne dohotke rasla su brže 
od dohotka za 2,3 indeksna pb- 
ena. Međutim, prošle godine 
imali smo dvije radnice na 
bolovanju, a u ovoj su radi
le, što je bitno utjecalo na 
povećanje izdvojenih sredsta
va f  za osobne dohotke. Osim 
toga, raspodjelu ukupno ost
varenog . prihoda vršimo sva
kog mjeseca na osnovi rezul
tata rada po obračunskim je
dinicama, prema postotku ko
ji je  utvrđen u našoj grupa
ciji, odnosno od ostvarenog 
prihoda u  obračunskoj jedini
ci pripada za osobni dohodak 
toliko, koliko je . već utvrđeno. 
Moram napomenuti i to, da 
nas je ove godine iznenadilo 
osjetno povećanje amortizaci
je i troškova poslovanja. A 
kako će rad u sezoni 'sigurno 
utjecati na povećanje ukupnog 
dohotka, to će se pravo stanje 
moči utvrditi tek nakon obra
čuna trećeg kvartala. Inače, 
među prvima u općini smo 
SAS o dohotku i raspodjeli 
osobnih dohodaka uskladili s 
Društvenim dogovorom o do
hotku. prema kome se vrši ra
spodjela ostvarenih srdstava 
za osobne dohotke.

I  na kraju, kada bih dobio 
priliku da sudjelujem u dis
kusiji na kongresu, najradije 
bih govorio o položaju i zašti
ti radnika, kao i o jačanju 
uloge Osnovnih organizacija 
sindikata. Jer sindikat, kao 
naimasovnija organizacija ra
dničke klase, trebao bi se od
govornije aktivirati u rješava
nju položaja i zaštite radnika. 
On je taj. koji bi trebao dava
ti i pokretati akcije na tom 
planu. Osobno tvrdim, da je 
samoupravljanje daleko ocj os
novnih organizacija sindikata 
i radničkih savjeta, pa baš to 
obavezuje kongrese i konfe
rencije da ih reafirmiraju, da 
ih u potpunosti učine subjek
tom političkog života radnog 
kolektiva. - Dalje, govorimo o 
neradu, nedisciplini, niskoj 
produktivnosti, zakašn javan ju 
na posao, lošoj proizvodnji, a 
da se ne poduzimaju konkret
ne akcije. S obzirom ng to da 
imamo dobro razvijen dele
gatski sistem, na tom bi se 
planu trebala pooštriti odgo
vornost, u prvom redu prema, 
rukovodećem kadru. Moraju 
se već jednom početi poštiva
ti načela Ustava i ZUR-a, kao

borbu radi uklanjanja nago- dak u prvom polugodištu ove i drugih sistemskih zakona, u
milanih teškoća, koje nisu u godine iznosio je 10.717 dinara kojima je sve jasno kazano o
skladu s osnovama socijalistič- (prošle godine 7.539) i veći je pravima i dužnostima radnič
kog morala i socijalističkog od prošlogodišnjeg za 41,2 po- ke klase i socijalističkom sa
samoupravljanja.; Malb zbog sto, a izdvojena sredstva za moppravjjanju.

Aktualno

Dohodak -  mjera potrošnje
Savezni. planeri u ovom trenutku * ocjenjuju da . do 

kraja godine neće doći do nekih hitnijih poboljšanja u 
privrednim kretanjima i da se u 1̂983. ~ godini mora raču
nati sa vrlo izraženim problemima u privređivanju, poseb
no opasnošću od pada industrijske proizvodnje.

Ostvarivanje politike stabilizacije u narednoj godini po- 
lazit će prije svega od jačanja materijalne osnove udru
ženog rada. Prema prvoj verziji-Rezolucije ođruštveno- 
-ekonpmskom i socijalnom razvoju u 1983. godini predlaže 
se da svi oblici potrošnje moraju rasti sporije od đruštve? 
nog proizvoda i dohotka.

Težište ekonomske politike u idućoj godini treba da 
bude na održavanju vanjske likvidnosti, povećanju izvoza, 
posebno na konvertibilno tržište, zatim na sprečavanju 
pada i stvaranju uvjeta za povećanje proizvodnji, prije 
svega energije, hrane i sirovina, smanjivanju gubitaka, uki
danju nerentabilne proizvodnje i smanjivanju svih oblika 
potrošnje*

 ̂ Savezno izvršno vijeće će nastojati da predlaže što ma
nje administrativnih mjera i da sve ono što namjerava da 
uradi bude na liniji jačanja samoupravnih odnosa i zaklju
čaka dd kojih je došla Komisija saveznih društvenih sav
jeta zadužena za izradu dugoročnog programa ekonomske 
stabilizacije.

U svim radnim organizacijama čija proizvodnja ine za
visi hitnije od uvoza, a može povećati ponudu na doma
ćem i inozemnom tržištu, neophodno je, kako predlaže SIV,

, sačiniti konkretan program u duhu stabilizacijskih napora. 
-U radnoj verziji Rezolucije posebno se ističe potreba takvih 
programa u proizvodnji uglja, plina, sirovina za nemetale, 
drvfou industriju i industriju građevinskog materijala, kao 
i veće korištenje sekundarnih sirovina..

Godišnja rezolucija, po prvi put, sročena je tako da 
se u njoj ne planira porast cijena. Kao osnovni zadatak 
postavlja se - -  bitno smanjenje inflacije u odnosu na 1982. 
godinu. To se čini zbog toga što je ocijenjeno da je svako 
programiranje inflacije, po pravilu bilo podsticaj svima koji 
odlučuju o cijenama da dostignu planiranu stopu rasta, bez 
obzira (ha dohodak. Umjesto planirane stope rasta cijena, 
čvršće nego do sada planirat će se elementi u tokovima 
rperodukcije i raspodjele društvenog proizvoda koji utječu 
na kretanje cijena. Predlaže se, također, da se donese do
govor o provođenju • politike cijena u kome će se utvrditi 
obaveze i odgovornosti svih potpisnika.

Prema procjeni Saveznog zavoda za društveno planira
nje, u idućoj godini se predviđa porast društvenog proiz
voda od 1,5 posto, industrijske proizvodnje od oko 2, po
ljoprivrede 4, izvoz robe i usluga 7,5 i porast zaposlenosti 

^od oko dva posto.
Opća i zajednička potrošnja, kako se predlaže, treba 

da bude manja za oko pet posto u odnosu na ovu godinu. 
Očekuje se, da će doći do izmjena stopa poreza i doprinosa 
koje bi trebalo utvrditi u fiksnim iznosima.' Investicije u 
cjelini treba da budu manje za deset posto u odnosu na 
ovu godinu.

Konkretne m jeie ekonomske'  politike bit će detaljnije 
razrađene u odlukama o projekciji platne i devizne bilance, 
zajedničkoj deviznoj politici, zatim u odluci o monetarno- 
kreditnoj politici, osnovama politjke cijena za 1983. godinu, 
energetskoj bilanci i Nacrtu budžeta federacije za narednu 
godinu.

Ovi dokumenti bit će sastavni dio Rezolucije i Savez
no izvršno vijeće će učiniti sve da ih donese do kraja 
godine kako bi uvjeti privređivanja u .19.83, godini bili pra
vodobno poznati. Čitav taj posao, međutim, ne zavisi samo 
od' SIV-a, nego od svih sudionika u dogovoru, (md)

Elizabeta Delavić

Z a p o š l j a v a t i  m l a d e
— Od predloženih tema u informiranost radnika .na tom 

nacrtu Rezolucije očekujem, planu nije zadovoljavajuća, 
da se nakon Kongresa dosjjed- Inače, moram napomenuti da 
no provedu u, djelo. U prvom OOUR »Robna kuća« nije pre- 
redu mislim na razvijanje sa- koračila isplatu osobnih doho- 
moupravnog odlučivanja rad- đaka, budući da ima minimal- 
nika, kako o dohotku, ,tako i ne osobne dohotke, među naj-
0 cjelokupnoj društvenoj re-r nižima u SOUR-u »Sibenka«,. 
produkciji, -posebno 0 jačanja pa i u općini. Uglavnom is- 
osobnog izjašnjavanja radnika pod republičkog prosjeka;
u OOUR-ima, temeljnom ob- Ako bi mi se pružila prili- 
liku odlučivanja. Tu mislim ka da sudjelujem u kongres
na provođenje sistema raspo- noj raspravi, sigurno bih go- 
ređivanja dohotka, čistog do- vorila o problemu < zapošljava- 
hotka i sredstava za osobne nja mladih, jer je  to po mom 
dohotke a  udruženom ^radu ^mišljenju jedan od najvećih 
kroz usklađene ŠAS-ove o problema našeg samoupravnog 
dohotku na razini složenih i socijalističkog društva* Naime, 
radnih organizacija s Društve- svakomie je dobro poznata či
nim dogovorom o dohotku . mjenica, da još uvijek mnoga 
SRH. Svakako da bi mnogo radna mjesta pokriva dopun- 
pažnje trebalo posvetiti' i pro- ski rad, u većini slučajeva rad 
blemima '  zapošljavanja mla- umirovljenika, dok mnogi ra- 
dih. v dni ljudi već godinama čekaju

Budući da je SOUR »Šiben- svoje (pravo) zaposlenje. I- 
ka« na popisu onih koji pišu pak, mislim da se počelo vo- 
uskladili SAS-ove o dohotku diti računa o pripravnicima i 
s Društvenim dogoVbrom, kao njihovu pripravničkoip • stažu,
1 na popisu prekoračenja u ali i tu ima problema. Mis- 
isplati osobnih dohodaka, mo- lim da bi mladim. ljudima 
ram i tu' kazati nekoliko, rije- trebalo ubuduće ukazivati rha- 
či. Iako za rješavanje tih pro- 1° više povjerenja.
blema postoji stručna" služba, Pripremio: L j. JELOVČIĆ



Aktivnost Socijalističkog saveza

Osuda negativnosti
u sportu

Prošli je tjedan završio, a ovaj je počeo sjednicom Predsjedništva OK 
SSRN. Kraj ljeta bio je. tako u znaku aktivnosti tog foruma, a njih neće 
manjkati ni ubuduće

Uprave velikih sportskih 
klubova najčešće v i
sokim i neprobojnim zidom 
zaklanjaju svoj rad od javno
sti. Zašto? Odgovor, po našem 
dubokom uvjerenju, treba po
tražiti u proteklih dana i tje
dana objelodanjenim izvje
štajima inspektora Službe dru
štvenog knjigovodstva o n ji
hovu financijsko-materi jalnom 
poslovanju. Jer tko pošteno, 
pravilno i zakonito radi, nema 
razloga da išta krije od jav
nosti. Stoga, raščišćavajući 
stanje u sportu treba se izbo
riti za javnost rada koja je 
najbolja brana društveno ne
prihvatljivom ponašanju, naj
blaže rečeno.

To. je jedna od misli koje 
su se prije tjedan dana čule 
na proširenoj sjednici Pred
sjedništava Općinske konfe

pa, premda se rasprava kre
tala od »umjerenih« do sa
svim »radikalnih« tonova.

Prvi su iskazivali brigu za 
daljnju sudbinu šibenskog 
kvalitetnog sporta u postoje
ćim financijskim (neprilika
ma klubova unatoč iznesenom 
podatku da će ove godine na 
računu SlZ-a za fizičku kul
turu prikupiti 42 milijuna no
vih dinara. Za aktivnost klu
bova od toga će otići tek jedna 
trećina, a sve ostalo za kredit
ne obaveze novopodignutih 
sportskih objekata (od kojih 
se neki, nažalost, nedovoljno 
koriste ili zjape prazni), i dru
ge nepobitne izdatke. Drugi 
su, pak, pod dojmom dobive- 

' nih informacija u većoj mjeri 
akcentirali evidentirane ne

reproducira kvalitetu i garan
cija je trajnijih dobrih natje
cateljskih rezultata. Pritom 
maksimalnu pažnju treba po
klanjati odgojnoj komponen
ti mladih u sportu.

Osnovno je u svemu reče
nom (vjerujemo da će tako 
biti i u zaključcima) da reda 
u sportu mora biti, »da ta 
najznačajnija sporedna djelat
nost« ne može i ne smije bi
ti poligon različitih mešetara 
i nadobudnih zvjezdica, čemu 
je dosad pogodovala društve
na klima, a suprotna stremlje
nja doimala su se poput glasa 
»vapijućeg u pustinji«, poput 
»borbe s vjetrenjačama«. Tre
ba se pritom pokriti koliko je 
dug pokrivač, kaniti se dolaže
nja do rezultata preko noći i

Da li kvalitetu i renome šibenskog vrhunskog sporta treba sačuvati po svaku cijenu? Ne. Ucje
ne, bezrazložne troškove, razne neopravdane premije, potpremije i ostale » simboličrie«  nagrade

nećemo trpjeti

rencije SSRN u raspravi o ut
vrđenim nepravilnostima u ši
benskim sportskim klubovima.
0  njima smo opširno u pro
šlome broju, pa ćemo ovom 
prilikom* o toj raspravi u ko
joj sig sudjelovali i članovi Iz 
vršnog odbora SlZ-a za fizič
ku kulturu, te predstavnici 
općinskih društveno-politič- 
kih organizacija, Skupštine 
općine i kontroliranih klubo
va. Jasno, daleko i od pomisli 
da u cijelosti možemo preni
jeti trosatnu raspravu u kojoj 
je sudjelovalo čak dvadeset 
od četrdeset prisutnih.

Odmah da kažemo, prisutni 
si| bili jedinstveni u ocjeni 
da nepravilnosti i nezakoni
tosti treba energično osuditi, 
a nosioce pozvati na političku
1 krivičnu odgovornost, ako za 
nju ima osnova, a ima je u 
pet slučajeva u našem građu, 
prema mišljenju inspektora. 
Drukčiji pristup 1 ocjenu ra
spravljane problematike nije 
se moglo ni očekivati od sku

pravilnosti i nezakonitosti od 
kojih, zaista, razum staje, oso
bito kad se ima u vidu sve 
ono što se zadnjih godina do
gađalo u sportskim organiza
cijama širom zemlje.

Slobodno interpretirajući 
raspravu, jer će zaključci tek 
biti doneseni, iznijet ćemo ne
ke od stavova toga skupa. Dva 
smo' već prezentirali, o javno
sti rada i odgovornosti u 
sportskim kolektivima. Treći 
bi mogao b iti: treba sačuvati 
stečenu kvalitetu i renome, 
ali ne po svaku cijenu, ne uz 
ponašanja koja su na granici 
ucjene klubova, i društva i si
stema u krajnjoj liniji. Treba 
se, zapravo, oonašati u skladu 
s mogućnostima i postojećim 
zakonskim propisima. Odgovor 
nije dat, ali je postavljeno pi
tanje što mi u šibenskoj opći
ni možemo i trebamo u spor
tu razvijati. Konačno, svi su 
se složili da masovnoj fizičkoj 
kulturi treba poklanjati znat
no veću pažnju, jer kvantiteta

uz svaku (pa i društveno ne
prihvatljivu i nedopuštenu) ci
jenu, a maksimalnu pažnju 
poklanjati masovnoj fizičkoj 
kulturi i utvrditi što želimo 
i dokle možemo ići u sportu.

Treba još kazati da subot- 
njim sastankom rasprava o 
sportu, o nataloženim negativ- 
nostima u njemu, a posebno o 
njegovoj budućnosti, jer lakše 
je rušiti nego graditi sport ade 
kvatan našim prilikama, pot
rebama i mogućnostima, na
šem moralu,' nije završila u 
našoj općini. Dapače, ona je 
tek počela. I  ne samo raspra
va, već i prava bitka je tek 
počela protiv različitih muti
kaša. a za bistre sportske vo
de koje su i previše zamutili 
privatni interesi različitih ob
lika, da ih ne nabrajamo. Za
ključci će stići uskoro u sve 
sportske I druge zainteresira
ne sredine, a rasprava će, na
dajmo se, biti konkretni ja i 
djelotvornija od subotnje, što 
je i razumljivo.

O.J.

I
 Osnovan Sekretarijat 
za inspekcijske poslove

II inspekcijama nešto novo
Nerijetko'smo slušali i slušamo prigovore na rad in

spekcijskih organa, ali isto tako i prigovore tih organa kako 
im je rad vrlo otežan zbog neriješenih osnovnih uvjeta^ ne
dostatka materijalnih sredstava, neadekvatnog nagrađivanja," 
pomanjkanja kadrova i slično. Sve je to bila vrlo blizu 
istine pa je prije gotovo tri mjeseca konačno donijeta od
luka o formiranju Općinskog Sekretarijata za inspekcijske 
poslove koji je prihvaćanjem referenduma u početku rujna 
i zvanično osnovan kao radna zajednica. U njegov sastav 
je ušlo 8 inspekcija — sve izuzev financijske.

Kako je poznato inspekcije su do sada" djelovale poje
dinačno u okviru rada općinskih komiteta^ pa su se tako 
na neki način više uklapale u planove i programe komiteta 
rješavajući njihove nemale probleme i vršeći nadzor nad 
osnovnom djelatnošću određenog komiteta. Sada su ihspek- . 
cijama »odriješene ruke«, pa se poslovi nadzora i kontrole 
postavljaju na prvo mjesto, a odnos prema komitetu (ili 
komitetima) donekle se mijenja. Inspekcije više ne vežu 
zajednički problemi s tim komitetima, pa tako u traženju 
izvršavanja zakonskih propisa od dotičnog komiteta mogu 
biti daleko rigoroznije. Zajedničkim radom svih inspekcija 
postiže se i nekakav »kolektivni duh« nadzora koji se već 
dokazao u nekim akcijama tržišne i inspekcije prihoda u 
turističkoj sezoni.

Formiranje ovog sekretarijata potaknut će kvalitetnije i 
trjano rješenje7 kadrovskih problema nadzora. Do sada je u 
okviru komiteta bilo vrlo teško rješavati pitanje uvjeta rada 
i osobnih dohodaka inspektora jer su oni razumljivo dije
lili sudbinu ostalih namještenika komiteta. (Prosječni OD 
isnpektora iznosio je 16.000 dinara). U novoj radnoj zajed
nici ovi će se problemi moći rješavati na. novi način. Ne 
bi to svakako trebalo značiti povećanje broja administra
tivnih radnika jer protiv toga se još odavno borimo. Za 
sada neće se povećati ni broj inspektora (ubrajamo li ih u 
ađministrativce), iako ih po nekim i to minimalnim norma
tivima ima'svega 51 posto. Prijedlog za-poboljšanje kadrov
ske strukture Sekretarijata naći će se na sjednici Skupštine 
općine. Sada se može, na primjer, inspektor jednog resora 
zamijeniti inspektorom iž drugog, pa se poslovi neće odla
gati niti gubiti na kvaliteti. Trenutno, kažu u Sekretarijatu, 
najteža je situacija u Građevinsko-urbanističkoj inspekciji 
koja je novom organizacijom automatski dobila tri pomoćna 
inspektora pa će najvjerojatnije biti sposobna obaviti opse
žan i veoma značajan posao koji se ođneđ,avno našao pred 
njom. >

Svjesni smo ipak jedne , činjenice: Sekretarijat je tek 
osnovan a naslijedio je dosta problema i ner jegenih situaci
ja i u vlastitoj organizaciji u djelatnosti koju će nadzirati. 
Rezultate ćemo stoga moći zatražiti tek u dogledna vrijeme 
— nadajmo se da neće biti dugo.

Na nečemu se već i radi — osnivanju premanentnog de
žurstva i potpune ekipe koja bi u" svakom trenutku po pri
javi stranke mogla izaći na uviđaj. Na građanima je, mjes
nim zajednicama, udruženom radu i cjelokupnoj druŠtreno- 
-političkoj zajednici da zauzme drukčiji stav prema pošlo- n 
vima nadzora. Ako je ekonomska stabilizacija prioritetan 
zadatak sadašnjeg trenutka, onda ona zahtijeva angažiranje 
svih čin |Laca, a organi nadzora imaju povelik značaj i  važ
nu ulogu u tome.

JP

_____________________________________________

DUBRAV1CE UGLEDALE 
ASFALT

Radovi na cesti. Dubravice 
— Skradin koji su počeli prije 
punih pet godina privode se 
kraju. RO za komunalne dje
latnosti i lokalne ceste »K a 
menar« iz Šibenika, koja se u 
rad za izgradnju ove' dionice 
uključila krajem 1980. godine 
nedavno je počela na cestu 
nanositi asfalt. Grubi sloj as

falta je uglavnom postavljen, 
a valja očekivati da će se na
kon njegova nanošenja odmah 
postavljati i fini sloj.

Na slici: Radnici RO »K a
menar« nanose na cestu Du
bravice — Skradin prvi, gru
bi sloj * asfalta.

Tekst i  snimak m SUŠlC '
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Opskrba

električnom
energijom

V .

Broj 1000 jasno je otiskan na prvoj stranici da
našnjeg lista. Iza šture četiri brojke tisuću je svje
doka iz života jednog građa i općine. O počecima, o 
povijesti jednog lista' pišu ovom prilikom drugi. Grad
skim kroničarima ostaju one druge, efemerne stvari, 
jer ova rubrika trebala bi živjeti sada, u trenucima 
koje zovemo aktualnim i baviti se manje-više pro
zaičnim sitnicama koje žive do narednog tjedna i  ̂
narednog lista. No, ne valja se zavaravati. I te pro
lazne sitnice vremenom grade sliku prošlih dana. 
U toj slici, nedostaju lica gomile Onih koje znamo 
po nadimcima, po čudnim dogodovštinama i suludim 
pričama: Oni su vječni autsajderi, bez likfc u novi-, 
nama i imena, osim u »crnoj kronici-«. Oni žive s 
ovim gradom i grad s njima. Oni na marginama 
zbivanja, a opet stalni u pričfcma drugih ljudi. Nji
hovim bi doživljajima, moglo biti ispisano tucet knji
ga. No, neću ovom prigodom lamentirati o njima. Ne 
zato što njihov spomen izaziva podsmjeh građana za 
nedjeljnim ručkom. Njima je nevažno, a isuviše i 
ovih par crta. Jer, vrijeme je na njihovoj strani, 
doista, doklegod oni sami vjeruju u to...

Z. ŠEVERDIJA

r s
Naši kolektivi 
na Velesajmu

v .

Među tisuću i 612 radnih 
kolektiva iz Jugoslavije ko
ji izlažu svoje proizvode na 
tradicionalnom . jesenskom 
Zagrebačkom velesajmu, 
nalaze se i tri šibenske ra
dne organizacije, POLI- 
PLAST, VINOPLOD i T vo 
rnica lakih metala BORIS 
KIDRIČ. Bila je to prilika

da Šibenčani na ovom do
sad najvećem velesajmu 
pokažu brojnim posjetioci
ma novosti iz svojih pro
izvodnih programa, ali i  da 
se susretnu s poslovnim. 
partnerima iz Jugoslavije 
i drugih zemalja, razmje
ne iskustva i ugovore bu
duću suradnju.

J

Snimanje „privatnog" terena

_mm-, Oj.
■  f l l
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Redukcija i 
dalje nasnazl

O elektroenergetskoj situ 
aciji u Hrvatskoj puno se 
posljednjih dana govori i 
piše, posebno o ispadanju 
iz pogona nuklearne elek
trane KRŠKO. U mnogim 
dijelovima Republike uve
dene su čak i cjelodnevne 
redukcije električne ener
gije, ali željene uštede n'su 
postignute. Šibenska »Ele
ktra« nije ni ovaj put sli
jedila primjer drugih. Jed
nostavno zato, što u našoj 
situaciji to i nije bilo po
trebno. Naime, već od rujna 
prošle godine »Elektra« je na 
razne načine,- provodila pe
rmanentnu štednju elektri
čne energije, pa je ta uš
teda iznosila mjesečno u 
prosjeku 3 posto. A  bilo je, 
naglašavaju u »Elektri«, i 
mjeseci sa znatno većim 
postotkom uštede. Krajem 
, prošlog tjedna u vrijeme 
redukcije koja je trajala 
od 11 do 13 sati ušteđeno 
je više nego što je bilo pla
nirano. Zbog toga ni dalj
nja iskopčavanja potroša
ča iz električne mreže nisu 
bila potrebna.

To, ne znači, dakako, ka
žu u »Elektri«, da smo ti
me sve riješili. Štednja e- 
lektrične energije u svakoj 
prilici, najprije u domaćin
stvu, a zatim i na radnom 
mjestu mora ostati bitna 
karakteristika našeg pona
šanja. Jedino ćemo. ma taj 
način izbjeći nova, prisil
na iskopčavanja, što je za
pravo krajnja i najnepopu- 
larnija mjera, i u »Elek
tri« joj nerado pribjegava
ju.

Da redukcija nije i ne 
može biti pravi oblik šted
nje nedvosmisleno potvrđu
ju i podaci o petodnevnoj 
potrošnji električne energi
je (15—20. IX  1982.) u dal
matinskim općinama, koje 
je šibenska »Elektra« do
bila od »Elektrodalmacije« 
iz Splita. Dopuštenu potro
šnju električne energije, uz 
ograničenje od 10 posto, 
poštivali su Zadar, Šibenik, 
Drniš, Knin, Omiš, Metko
vić i Dubrovnik. Trogir, 
Split, Sinj i Makarska pre
koračili su dopuštene gra
nice potrošnje, i to najviši 
Trogir (19,39 posto) i Split 
<11,69 posto). Uz pooštrene 
mjere redukcije (više od 
10 posto), sve su dalmatin
ske općine prekoračile u 
spomenutom razdoblju do
puštenu granicu potrošnje. 
Ali to prekoračenje, pri
mjerice, kod Šibenika izno
si svega 2,08 posto ili 58 me 
gavatsati, a u Splitu čak 
76,93 posto ili 2147 megavat 
sati, i to uz višesatnu re
dukciju. Podaci, eto, naj
rječitije govore da se 
štednjom i ravnomjer
nom potrošnjom mogu pos
tići neusporedivo veće' uš
tede nego pris;1nim iskop
čanjem iz mreže.

Komisija na čijem je čelu Marko Bušac, općinski javni pravo- 
branilac, »sn im it« će šibensko priobalje, te utvrditi broj bes
pravno sagrađenih objekata i sve slučajeve uzurpacije- pomor
skog dobra. Rok za završetak tog posla je 1. studenoga, a 
»snim ak« će poslužiti kao temelj za akcije f oslobađanja uzur* 
piranog priobalja, kakve su već poduzete u ostalim dalma
tinskim općinama.

Pri zaključenju Usta sazna
li smo da je »E lektra « od 
jučer ponovno započela is
kopčati struju u kućanstvu.

V m

8. akcija »Politike« 

ŠKOLSKI SAT
Profesionalna »Politikina« 

akcija »Školski sat-« ove go
dine započinje 18. listopada, a 
završava: 20. studenoga. Pre
ma mišljenju stručnjaka iz  
svih naših republika, f velika 
smotra znanja, zajedništva i 
zajedničkih rezultata obrazov
nih organizcaij a, učenika, pro
fesora i nastavnika ogleda se 
kroz »Školski sat-«, uglednog 
dnevnika »Politika*«. Spome
nimo samo da je u prošloj go
dini u ovoj akciji sudjelovalo 
preko 50 tisuća učenika. U 
ovogodišnjoj 8. akciji, pravo 
učešća imaju sve osnovne i 
škole srednjeg usmjerenog ob
razovanja. Sve materijale o 
načinu učešća u ovogodišnjoj 
akciji dostavljeni su direktori
ma osnovnih škola u općini, 
pa se očekuje da će u njoj 
masovno učešće uzeti profeso
ri, nastavnici i  đaci. Za sve 
sudionike žiri daje određena 
priznanja, a za najbolje pri
loge i odgovarajuće nagrade.

(ep)

Vodice

DRUGA SJEDNICA 
MJESNE ZAJEDNICE

Na drugoj sjednici Savjeta J 
Mjesne zajednice Vodica ime-' 
novane su petoročlane komi
sije kojih su predsjednici čla
novi Savjeta: za građevinar-, 
stvo i urbanizam (Goran Ju- 
ričev), za zaštitu starina i es
tetsko uređenje naselja (Boš- 
ko Fržop), za javne površine 
(Karmelo Juričev), za, zaštitu 
potrošača (Ivo čičin-Šain pok. 
Martima), za statut Mjesne za
jednice (Tihomir Špjrljan), za 
društvenu kontrolu (Ivo Ra- 
din-Mačukat), za odnose i su
radnju s drugim mjestima 
(Jerko Latin), te komisija za 
privredu od 11 članova koji 
predstavljaju vodičke| radne i 
društvene organizacije (Josip 
Zanze).

Komisija za kulturu je ras
puštena nakon osnutka odgo
varajućeg OSIZ-a koji nedo
voljno funkcionira.

Na sjednići su izloženi ak
tualni, naročito financijski pro
blemi izgradnje- nove školske 
zgrade, posebno u vezi s nes
porazumom s privatnim obrt
nicima oko visine stope sa- 
modoprinosa na osnovi njiho
ve poreske osnovice. (vg)

ŠIBENIK  U AKCIJI 
»OŠTRO OKO«

Naš će grad iduće godine 
sudjelovati u akciji »Oštro 
oko« koju organizira list»Exs- 
pres-politika«. Osnovni je cilj 
te akcije upoznavanje jugo
slavenskih gradova. Svaki od 
52 grada,. koliko će ih slijede
će godine sudjelovati u akciji, 
bit će tri dana za redom 
predstavljen čitaocima tog li
sta. Predsjedništvo Općinske 
konferencije SSRN dalo je su
glasnost sudjelovanju Šibeni
ka u akciji »Oštro oko«.

SVEČANA OBAVEZA 
PITOMACA

Pitomci 35. klase Vazduho- 
plovne vojne akademije, iz Za
dra u nedjelju 26. IX  u- spo- 
men-parku strijeljanih na Su- 
bićevcu dat će svečanu oba
vezu. Svečanosti ć̂e prisustvo
vati predstavnici društverio- 
-političkih organizacija grada, 
Garnizona JNA Šibenik, Vaz- 
duhoplovne vajne akademije 
Zadar, roditelji pitomaca, te 
omladina i građani. Tom pri
likom izvest će se prigodan 
kulturno-umjetmički program 
u kojem će, osim Vojnog or
kestra Garnizona Zadar, su- 
djelovati zbor »Zdravo male
ni«, klapa »B ilice« i VIS »Ci- 
rusi« iz Zadra.

Pitomci 35. klase V V A  iz 
Zadra za boravka u našem 
gradu obići će kulturno-povijes 
ne znamenitosti i  Slapove Kr- 
ke, dok je za. navečer u Do
mu JNA. prdviđena drugarska 
večer' s omladinom grada.

Svečanost u spomen-parku 
strijeljanih počinje u 10 sati.

(sbl)

DALI KRV
U Službi za transfuziju Me

dicinskog centra Šibenik do
brovoljno su dali krv: Josip 
Vidović, A le  Sedić i Milehko 
šuša (TLM), Slavko Graovac 
i Martin Zubak (SUP), Josip 
Čobanov, Vatroslav Lasan, Ne 
djeljko Minčić i  Ivo Striko- 
man (Kika) (Vodice), Mladen 
Lacmanović, Živko Vukorepa, 
Slavko Čubrić i Svetozar Tr- 
bonjača (Elektra), Zora Nogu- 
lić (MTRZ), Miodrag Bosnič 
(Tribunj), Stipe GoleŠ, Dušan 
Braković, Dragan Potočnjak, 
Slobodari Vuliriović Zlatan, 
Mirko Čaleta Car, Tome Ma
rino v, Miian Meić, Tomislav 
Radić, Dane Điklić, Živko Čo- 
pić, Mustafa Hodžić i Zvonko 
Dulabić (Šibenik).

Brodovi u luci
(od 14. do 21. IX )

Motorni brod »Sloboda«, 
Beograd, isplovio 14. IX  za 
Aleksandriju sa 1.060 m/t dr
vene građe,/m/b »Krka«, Ši
benik, isplovio 17. IX , za Dugi 
Rat.

M/b »P irot«, Dubrovnik, u- 
plovio 16. IX  iz Rijeke, isplo
vio 18. IX  sa 350 m/t drvene 
građe za Kardeljevo, m/b »V e 
la Luka«, Dubrovnik, uplovio 
16. IX  iz Venecije sa 885 tona 
anoda, isplovio 20. IX  za V e
neciju, m/b »Nadir«, Rijeka, 
uplovio 17. IX  iz Rijeke, is
plovio sa 970 m/t drvene gra
đe za Halfu,. m/b »Rosedale«, 
Monrovia, uplovio 18. IX  iz 
Stade sa 16.500 tona glinice, 
nalazi se na iskrcaju u luci,

18. IX  iz Ravene, isplovio 19. 
IX  sa 1.300 tona ̂ aluminija za 
Koper, m/b »Krka«, Šibenik, 
uplovio 19. IX  iz . Dugog Rata, 
nalazi se u luci, . h/k »Krila. 
Brača«, Dubrovnik, uplovio 
20. IX, h/k »Krila  Dalmaci
je«, Dubrovnik* uplovio 20. 
IX* m/t »Liburnija«, Rijeka, 
uplovio 20. IX  iz Splita na 
redovitoj pruzi za Rijeku, m/b 
»Kornat«, Šibenik, uplovio 21. 
IX  iz Tuapse sa teretom od 
3.000 tona mangana, nalazi se 
na iskrcaju u luci.

Kroz to razdoblje u šiben
sku luku uplovilo je jedanaest 
domaćih turističkih brodova s 
ukupno 234 putnika. D. T.
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Greška do greške-Ciciban
Kad je prije nekoliko mjeseci n,a svečan način otvoren novi dječji vrtić »Ciciban« na 

Subićevcu, svi uzvanici ■ koji su se tom prigodom zatekli u njegovim prostorijama bili su 
uglavnom oduševljeni onim što su vidjeli. Lijepo obojeni zidovi, novi namještaj, na stolovi
ma osmišljen aranžman, složene nove igračke i ostala didaktička pomagala, i sve tako.

Nekoliko mjeseci iza toga, točnije, od prvog rujna kad je vrtić počeo raditi, slika se 
osobito za one iole upućene, bitno mijenja. »Ci ciban«, naime, postaje još jedna greška, još je
dan prom,ašaj u oblasti društvene brige o djeci predškolskog uzrasta u ovom gradu. Tipičan 
primjer nefunkcionalnosti, palijativnog i nenamjenskog rješenja, na kakva su, od rata na 
ovamo, šibenski mališani, bog zna zašto, osuđeni, i koja su ovdje, izgleda, jedino moguća.

Opis mjesta
Već prvi kontakt s prosto

rom »Cicibana« izaziva nepo
voljne dojmove. Ostakljena ne 
zaštićena vanjska zidna sti
jena, izbačena & iz plohe po
stojeće fasade zgrade C l na 
Subićevcu najprije;* bode oči.
0  njenoj funkcionalnosti da 
ne govorimo. Dovoljno je o- 
tići i pogledati djecu mokru 
od znoja u ove rujanske da
ne, promisliti da tako pregri
jani i mokri izlaze u neka do^ 
ba vani i dolaze u kontakt s 
daleko (i kad je najtopliji 
dan!) nižom temperaturom o- 
koline. No, to je još i moguće 
naknadno riješiti klima ure
đajima (premda je poznato da 
su oni uzročnici kroničnim 
prehladama i nekim drugim 
bolestima kod osoba koje bo
rave u prostorijama snabdje
venim njima), i zastorima-ten- 
dama. Međutim, kad se iza te 
nesretne i, konačno, i estetski 
neprihvatljive fasade krene u 
unutrašnjost vrtića, slika i do
jam se ne mijenjaju. Umjesto 
velikih, prostranih prostorija 
za dnevni boravak, rad i od
mor, djeci služe prostorije sli
čne vagonima, koje ni otvore 
u z^du ne bi imale da nema 
spomenute staklene pregrade 
koja za sada i uglavnom U- 
zrokuje samo nevolje. Sobe 
za igrji i rad su ujedno i spa
vaonice, a da bi se spustili 
složivi krevetići, potrebno je 
u, ionako tijesan garderobni 
prostor iznijeti SVE što je u 
sobi, od stolova i stolica do 
radnog stola odgajateljice. I 
tako, svaki put. U tim spava
onicama — učionicama — ig
raonicama — dnevnim borav
cima (Sve je, naime, skuplje
no u jedno), nevoljna djeca 
mogu samo sjediti, mjesta za 
igru ili bilo kakve aktivnosti 
nema. Pritom napominjem, da 
je u grupama, koje su pretr
pane, još uvijek manje djece 
nego što bi ih po normativi
ma u grupama moglo i trebalo 
biti. ,

U 4tom prostoru, dalje, ne
ma kutića za slobodne igre, 
lutke, kazalište lutaka, češlja- 
onicu, sve ono što bi po svim 
pedagoškim standardima jedan 
vrtić morao imati. O prostoru 
za tjelesne aktivnosti, unutraš 
njem ili vanjskom, nekom pje 
šćaniku/ ljuljački itd. ni govo
ra. A  i to je  ono što svaki 
namjenski građen vrtić na
prosto danas mora imati, Igre.
1 pokreta, u »Čicibanu« dakle 
nema, djeci se u ruke stavi 
slikovnica J kako bi bila koli- 
ko-toliko mirna u vrijeme kad 
ih tete-drugarice samo čuva
ju, jer o drugome i ne može 
biti riječi. U jaslicama je ista 
stvar, da bi se stvorilo mje
sto za igru ili krevetiće, mo
ra se iznijeti iz sobe sve os
talo. Sanitarne prostorije su, 
nasuprot, bespotrebno velike, 
ali njihov izgled i veličinu 
diktirao je. zid^nosač, što ne 
bi bio slučaj kod naftijenski 
građenog prostora.

palje, a, nažalost, još uvijek 
ima i dalje, prostorije »Ciciba 
na«' ujutro smrde, zbog ne
propisno izvedene kanalizaci
je čitave zgrade. Stanari s 
prozora — a to je poznata 
manira — bacaju smeće oko 
zgrade, pa tako i oko vrtića. 
U smeću je, kažu, nerijetko i

boca, koja kao projektil pole
ti zrakom i smrska se o be
ton. Tako djeca, na mjestu 
gdje bi trebala stjecati osno
ve za razvoj kulturno-higijen- 
skih navika, oko sebe gledaju 
smeće za koje teta-drugarica 
tvrdi da mora biti u — košu!! 
Vjerojatno bi se s primjedba
ma moglo i nastaviti, kad bi 
se još duže boravilo u tom 
vrtiću i još duže razgovaralo 
s pedagozima.

Bojažljivo, 
ali indikativno

Bilo je zanimljivo čuti što 
misle i roditelji, od njih su, 
zapravo, i potekle prve prim
jedbe i nezadovoljstva. Među
tim, moram napomenuti, da 
su njihove izjave, osobito za 
novine, što je i razumljivo,

bile relativno umjerene. Prvo 
zato, što ljudi imaju osjećaj 
da, negodujući zbog vrtića, ne 
godu ju i zbog osoblja, što ni
je isto, ali je svaki roditelj 
osjetljiv na tu mogućnost. Za
tim, mnogi od nj ih su teškom 
mukom i »ugurali« dijete ta
mo. A  onda, kao što će se 
vidjeti iz izjave jednog rodi
telja koja je, nažalost, jako 
indikativna, ljudi, odnosno ro
ditelji šibenske djece i ne zna
ju kako izgleda pravi dječji 
vrtić, budući da ga u gradu, 
ako se izuzme »Ruža Vuk-
man«, i nema. Tako mogu
»Ciciban« uspoređivati samo s 
nečim gorim ili —l ničim...

Izvorka Grubišić: Dobro je, 
ali vruće. Da ih odgajatelji~e 
ne izvedu malo vani, djeca 
b i... Ova vrućina i t jesnoga 
stvaraju u djeci nervozu, plač 
. . .  Evo, pogledajte moju ma

lu, mokra joj je kosa, sva dje
ca izgledaju kao okupana. To 
je moja glavna primjedba.

Zeljko ' Periša: Vruće je, a 
što se tiče ostaloga, bolje je. 
Znam u kakav mi je vrtić išlo 
prvo dijete... Odgajatelji iz
vrsni. Inače, teško mi je reći 
dojam kad pravog vrtića ni
sam ni vidio. Svi su u nekim 
improviziranim stanovima.

Mirjana Nakić: Ovo je od
lično prema onom kako je 
drugdje.

Ante Baranić: Mala mi se 
prehladu je svaki treći dan. 
Užasno je vruće. I na nezgo
dnom je mjesstu, stanari ba
caju smeće, boce. Znam to jer 
i sam tu stanujem.

Mate Dulibić: Vrtić je ne-, 
funkcionalan, stanari se naba
cuju smećem, a djeci je pre<- 
vruće.

Anđelka Mrđen: Vruće je, 
ostalo je dobro, djeca su mi 
smještena, i drugog izlaza 
nemam.

Odgajateljice Maja Sarić i 
Zdenka Skroza, njih sam dvije 
zatekla u smjeni, kažu, da je 
prvi dojam za roditelje još i 
povoljan, sve je novo, svježe, 
dotjerano i obojeno, nove su 
igračke, a zatim; bolje nisu ni 
vidjeli i sretni su da su im 
djeca zbrinuta dok oni tade. 
Ali, poručuju odgajateljice, tre 
balo bi doći i proboraviti je
dan dan u »Cicibanu« . ..  Jed
na kaže, da jpj u. poslu nikad 
nije bilo gore u petnaest go
dina radnog staža.

Na nesretna, p: ivremena, ne- 
hamjenska rješenja za dječje 
vrtiće u našem gradu, nanizao 
se još i »Ciciban«. Mališani 
koji pohađaju vrtić, na Bua- 
lama, samo za primjer, v tokom

Čitavog svog boravka tamo na
laze se pod neonskom rasvje
tom. (Kojeg li nehumanog tre
tmana...). Ovi u »Cicibanu« 
znoje še do gole kože, hodaju 
jedni po drugima, uče se bu
ljiti u slikovnicu i sjediti. Do 
bro je rečeno, da podsjeća na 
inkubator u kojem se nalaze 
pilići za tov. A  sve zato što 
netko ne može shvatiti, da je 
privremenih i nenamjenskih 
rješenja u ovoj oblasti jed
nom za svagda dosta. Trenut
no, oko hiljadu i pet stotina 
šibenske djece svoj predškol^ 
ski odgoj i obrazovanje stiče 
— u rupama.

Privremenih i nenamjenskih 
rješenja u ovoj oblasti jednom 
je za svagda dosta. U ovakvoj 
konstelaciji, bolje je ništa ne 
imati, nego imati »Ciciban«, 
bez obzira na to što su, po
navljam, roditelji ipak sretni 
što im netko čuva djecu. Ali, 
to nije vrtić, barem to nije 
vrtić ovoga društva, danas i 
ovdje. U potrazi za krivcem 
za ovakvo stanje, nisam dale
ko otišla. Jednostavno, kriva 
je sredina, u kojoj se odrasli 
brinu o djeci i vrtićima samo 
usmeno, i samo dok imaju 
djecu tog uzrasta. Kako inače 
tumačiti primjere drugih sre
dina, recimo, Zadra, u -kojem 
je samo JEDAN nenamjenski 
adaptacijom dobiven, vrtić, 
svi ostali su namjenski građe
ni. A  ni Zadranima, u nekom 
materijalnom pogledu, ako 
stvar svedemo na novce, kao 
ni bilo gdje drugdje, ne cva
tu ruže. Bit će, vjerojatno, da 
stvar nije u novcu, već u lju
dima. ..

Vrtići —  privatna 
prćija

Budući da sam željela sa
znati kako je došlo do adap
tacije prostora za »Ciciban«, 
otišla sam i na mjerodavna 
mjesta, u ustanovu Dječji vrti 
ći, odnosno u SIZ za društve
nu brigu o djeci predškolskog 
uzrasta. Direktor Dječjih vrti
ća, Marko Paić je rekao, da 
je točno da su uvjeti rada u 
»Cicibanu« nemogući, d a 1 je 
to nenamjensko 'rješenje s ko
jim se nitko u ustanovi ne bi 
složio, da je prilikom kupnje 
prostora ili izrade projekta 
bio konzultiran; Pitam, znači 
li to da je to SIZ kupio na 
svoju ruku?

— Znači. SIZ je direktno 
naručio projekt kod »Plana«, 
»V rtić i« nisu sudjelovali sve 
do onog trenutka kad je tre
balo nabavljati opremu. Tu 
smo se morali uključiti, jer to 
zaista ne može nitko drugi na
praviti. I ne samo to. Na isti 
način kupljeni su i drugi, isti 
prostori U objektu na Šubićev- 
cu, i za njih je također SIZ 
samoinicijativno naručio pro
jekt koji je, čini mi se, već 
i gotov.

•  Ima li u SIZ-u neki 
stručni savjetnik, neko struč
no lice' koje je moglo sudje
lovati u svemu tome, i ako 
nema, je li tko konzultirao, va 
šu pedagošku službu ili, što 
je jednako važno, posebnu ko
misiju (ili kako se već zove...) 
regionalne prosvjetno-pedago- 
ške službe iz Splita, koja se 
posebno bavi projektima za 
dječje vrtiće?

— Nas, našu pedagošku slu
žbu nitko nije konzultirao, a 
za tu specijalnu službu u Spli 
tu ne znam.

Budući da sam to mogla sa
znati samo u SIZ-u, odnosno 
kod sadašnjeg v. d. tajnika 
Blaža Bumbera, niemu sam 
postavila isto pitanje.

— Prije nego što je došlo 
do realizacije »Cicibana« (da
kle, kad je prostor već bio 
kupljen!, op. p.) mi smo u 
suradnji s ustanovom Dječji 
vrtići, angažirali arhitekte, jer 
je prostor bio primamljiv(?!) 
a imali smo problem Šubićev- 
ca. Sve dozvole za7 gradnju 
smo uredno dobili' s kompe
tentnih mjesta. .

#  Znam, to je što set tiče 
dozvole za gradnju, ali što se 
tiče stručne, pedagoške stra
ne, to ipak nije bilo koji pro
stor, to je dječji vrtić! Je li 
konzultirana neka stručna slu
žba, šibenska ili regionalna, 
koja se bavi baš tom proble
matikom?

- — Ovo je privremeno rješe
nje, tako stoji u svim doku
mentima. A  ia j se prostor u- 
vijek može prodati, pa nismo 
na gubitku.

#  Je li točno, da su kuplje
ni i drugi, slični prostori u 
istoj zgradi, i da je već gotov 
i projekt za novi vrtić?

— Da-naručen je projekt; 
također u suradnji s ustano
vom Dječji vrtići, to bi treba
le biti jaslice, ali od toga ne
će biti ništa jer neće biti no
vaca. A  prostor se uvijek mo
že prodati, razumijete?! A  što 
se tiče uvjeta rada u »Giciba- 
nu«, oni su takvi i zato što 
je ustanova Dječji vrtići na
bavila previše opreme, pa je 
sad pretrpano, SIZ tome nije 
kriv. »

#  Zašto SIZ samoinicijativ
no i bez konzultacije kreće u 
neka rješenja, jesmo li toliko 
bogati da se financijski, a i 
drukčije, iscrpljujemo uvijek, 
od rata na ovamo, u privre
menim i nenamjenskim rješe
njima?

— Kad nema sredstava za 
drugo. Tko zna* što će biti i  od 
idućeg samođoprinosa ako se 
izglasa, kako će i tu proći vr
tići.

Tako su tekla ta dva razgo
vora. Sa suprotnim tvrdnjama, 
očito. Zajednička je jedino bo
jazan, da idući samodoprinos, 
ukoliko se izglasa, ne ostavi, 
uvjetno rečeno, vrtiće na cje
dilu. A  to se ni po koju cije
nu ne bi smjelo dogoditi.

Zločin je jednak prema ši
benskoj djeci graditi »Ciciba- 
ne« ili ne graditi ništa. A  
koji put j e  bolje ništa nego 
išta. Možda se tako netko sje
ti da se dalje više ne može. 
Vrtići, niti bilo što drugo od 
društvenog značaja, nisu ni
čija privatna prćija, da može 
s njima upravljati po vlasti
tom nahođenju. Prema tome, 
ako se u nešto ulazi treba se, 
ako se ne poznaje oblast ili 
materija, pitati, konzultirati 
stručnjake. Izvršni odbor SIZ- 
-a društvene brige o djeci je, 
mrtav-hladan digao ruku za 
»Ciciban« i ostale Cicibane, 
a da pri tom nitko nije pro
mislio je li dobro i ispravilo 
to što se radi, i valja li upi
tati kojeg stručnjaka u dotič
noj oblasti, kako bi trebalo. 
A  objašnjenje da se kupljeni 
prostori, uostalom, mogu i pro
dati, više priliči nekoj zadruzi 
za kupoprodaju stambenih ili 
poslovnih prostora, nego sa
moupravnoj, interesnoj zajed
nici koja bi trebala krojiti po
litiku društvene brige o djeci.

Ponavljam: od rata na ova
mo u gradu Šibeniku izgra
đen je jedan jedini namjenski 
dječji vrtić.. Neka netko to 
pokuša objasniti materijalnim 
ili bilo kojim drugim objek
tivnim društvenim okolnosti
ma.

Jordanka GRUB AC

Po zaključenju teksta u inspekcijskim službama općine dobiti 
smo informaciju da, nakon adaptacije vrtića na Subićevcu. 
čak nije učinjen tehnički pregled n iti je izdana uporabna do
zvola. (Snimila: foto » Juli ja<*)
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Umjetnička kolonija u Primoštenu

Da se entuzijasti ne obeshrabre
O ovogodišnjoj se Koloniji i pisalo i nije pisalo. Rečeno 

je dosta; ali je vjerojatno i dosta propušteno. Znamo tako da 
je u Koloniji boravilo 13 umjetnika, da je na izložbi »-More, 
ljudi, obala« izlagalo preko 80 izlagača, da je u hotelu »Slava« 
održano 9 što samostalnih što grupnih izložbi, da je Kolonija 
imala i 4 gosta iz inozemstva, da je po prvi put predstavila 
veći broj naivaca (uglavnom kipara). . .  Što o izložbi ne zna
mo? Na to pitanje najbolje ham je mogla odgovoriti Lidvina 
Luketa, inicijator, organizator, voditelj i glavni »dušobrižnik« 
ove kolonije i ove izložbe. (Od njenog početka prije 12 godina, 
da se razumijemo).

Razgovaramo u minijatur
nom dvorištu stare tek toliko 
preuređene kućice (na samom 
otočiću) da se u njoj mogu 
proboraviti 2 do 3 ljetna mje
seca (vrijeme trajanja izlož
be). U ovom dvorištu skup
ljaju se umjetnici kpj i dolaze 
u Koloniju, ovdje se održava
ju njihovi radni i prijateljski 
razgovori, ovdje se rađaju i- 
deje za buduća djela i budu
će susrete. No sad smo dale
ko od svega toga, jer ljeto je  
gotovo prošlo, izložba ustupi
la učionice primoštenskim os
novcima, ali je još ovog tjed
na bila~ gost Šibenika

0 Mnogo je ovakvih kolo
nija, posebno u posljednje vri
jeme. Je li se primoštenska 
izgubila u tom mnoštvu ili je 
zadržala nešto svoje?

— Svaka od tih kolonija ima 
svoje specifičnosti. Ovo je je
dna od najstarijih radom koji 
je  i financira. SIZ za kulturu 
uključio se tek nakon pet go
dina postojanja Kolonije. Ta-- 
kav trend se upravo danas 
propagira naročito u onim ko
lonijama koje postoje kao in
tegralni dio turističke ponu
de. U Primoštenu se, naime, 
zajedno s razvojem turizma 
mislilo i na nešto drugo što 
bi se uz m ore,. sunce, smje
štaj i prehranu moglo pružiti 
gostu. Mogu reći 'da je u dru
gim kolonijama upravo obrnu
to: udruženi rad ostaje po 
strani, a umjetnički rad f in a n 
ciraju općinski i republički 
SlZ-ovi. Naglasila bih da je 
stav R S IZ -a . prema ovoj Ko
loniji apsolutno neispravan. 
Ovo je kolonija koja je kroz 
12 godina dokazala da egzisti
ra, da se sadržaji proširuju, 
da okuplja veliki broj umjet
nika, da su za nju zainteresi
rani i strani umjetnici koji se 
odazivaju i rado borave u 
Primoštenu. Sve ove godine 
pokazale su da ovu izložbu 
voli i internacionalna publika, 
dok se RSIZ uporno drži sta
novišta kako je to jedna ko
lonija čisto lokalnog karakte
ra. Ponavljam da to niie is
pravno već i zbog same činje
nice da je posjećuje i vidi to
liko stranih gostiju.

0 Činjenica je đa se svake 
godine na izložbi poiavi zaista 
impozantan broj umjetnika da 
li vam je teško ili lako okupi
ti ih?

— Sto še tiče odaziva um
jetnika nemam' nikakvih pro
blema. Mi u Koloniji nastoji
mo okupiti Što više eminent
nih umjetnika, ali su i mla
đima otvorene mogućnosti da 
izlažu i borave u Primoštenu. 
Ova kolonija je stekla ugled, 
a uz, to se nalazi i na moru 
što nam mnogi prigovaraju 
da je to zapravo ljetovanje 
umjetnika. Mislim da-to. i ni
je važno, ako oni dio svog' lje
tovanja provode u radu, od
nosno susretima s drugim um
jetnicima što im pruža mogu
ćnost da ta stečena iskustva 
i impresije prenesu u svoj ka
sniji rad. Druženje umjetnika 
to je vrlo važno, jer se rađaju 
nove- ideje i obogaćuju sadrža
ji rada. Samo je šteta što ne
mamo više sredstava da ugo
stimo i veći broj umjetnika, 
a ne samo petnaestak. Ja bih 
ovdje napomenula i jednu vr
lo važnu Činjenicu, a to je đa 
ova kolonija, uz mogućnost

prezentacije umjetnika, pruža 
i  mogućnost umjetniku da svo
je djelo proda. Tako se dogo
dilo lani da je jedan naš gra
đanin zpaoslen u SR Njemač- 
kpj želio, ali nije uspio kupiti 
jednu sliku pa je ove godine

•  Što možemo očekivati od 
naredne Kolonije?

— To je vrlo teško reći. A  
zapravo bi u našem sistemu 
planiranje unaprijed trebalo 
biti nešto što se samo po sebi 
podrazumijeva. Planovi i pro
grami, pa prema tome i fi- 
pancijska sredstva odobrava
ju se tek u slijedećoj godini i 
to vrlo kasno pa silom prili
ka moramo mnogo toga raditi 
na brzinu. Kad nešto traje to
liko godina i kad se toliko 
puta' dokazala potreba o pra
vodobnom^ primjerenom f i 
nanciranju, onda ne bi smje
lo. biti dileme hoće li se sred

do tri takva djela (a ostane 
ih petnaestak). Od SlZ-a dobi
jemo katalog i to je  uglavnom 
sve.

0  I  na kraju što se može 
reći 6 postavljanju izložbe u 
Muzeju grada Šibenika?

— Moram odmah naglasiti 
da je suradnja Umjetničke ko
lonije i Muzeja izvanredna, 
rekla bih gotovo zadivljujuća. 
Stručni suradnici imaju zais
ta mnogo razumijevanja i spre 
mni su pomoći u svemu (što 
se nikako ne može reći za do

maćine u Primoštenu); Htjela 
bih posebno spomenuti Kseni- 
ju Kalauz koja je ha neki na
čin zadužena za našu Koloni
ju. Što se tiče same izložbe — 
u Primoštenu nastojimo sva
kog umjetnika koji boravi 'u  
Koloniji predstaviti sa dva 
djela dok ostali izlažu po jed
n o — u Šibeniku su svi za
stupljeni samo s jednim izloš
kom.

Prošlog tjedna naša je su
govornica boravila u« Zagrebu 
gdje je primila Plaketu, za po
maganje kulturne djelatnosti 
(možda nije ni točan naziv 
priznanja jer nam o nj^ihu 
reče na samim dvorišnim vrati 
ma). A  mi tek toliko da zabi
lježimo da se entuzijasti ne 
obeshrabre. ' \

J. Petrina

Ante Belamarić: » Ribar plete mrežu**, slika s ovogodišnje 
izložbe »M ore, ljudi, obala«

samo preko kataloga izabrao 
sliku, stupio u kontakt s au
torom i došao do željene um
jetnine. Ne zaboravimo — vr
lo je teško u današnje vrije
me odvojiti dinar za kupovinu 
umjetničkih djela (galerije su 
prestale s otkuoljivanjem). A  
što s umjetanikom koji is
ključivo živi od prodaje svo
jih  slika?

stva uopće dodijeliti i  da li 
će biti to škrtarenje u doslov
nom smislu koje bi obeshrab
rilo i entuzijaste. Umjetnici 
koji borave u Koloniji dužni 
su ostaviti po jedno umjetnič
ko djelo, jar sva ta djela osta
ju gradu Šibeniku. Slobodno 
mogu reći da se sredstvima 
koja daje SIZ za kulturu ne 
bi moglo nabaviti više od dva

40. godišnjica Saveza pionira Jugoslavije

0 znaku smotri pionira
Pioniri i pionirski odre

di u gradu i općini, nizom 
akcija i manifestacija u 
narednom periodu obilježit 
će 40. godišnjicu Saveza pi
onira Jugoslavije. Tako će 
27. prosinca ove godine, na 
Dan pionira Jugoslavije u 
Kazalištu biti održana sve
čana akademija. Iduća Smo 
tra učenika osnovnih škola 
općine proteći će u znaku 
jubileja, a među korisnim 
akcijama ističemo onu u 
kojoj će biti organizirana 
»Škola* za roditelje«, odnos
no predavanja za roditelje 
prvoškolaca koja će održa
ti pedagozi, liječnici, psiho
lozi, sociolozi, javni i druš
tveni radnici.;

U programu | obilježava
nja godišnjice pionirske or
ganizacije nalazimo i po
sjet pionira roditeljima I- 
vanice Ćaće - Mlade, čije i- 
me nosi Dječji rekreaeioni 
centar u Prvić Luci. U su
radnji sa SUBNOR-om, na 
kući jednog od šibenskih 
heroja - pionira, ‘ bit će po
stavljena spomen-ploča. is
todobno, bit će organizirana 
izložba literature za djecu

i pionire u suradnji s Gra-. 
dskom bibliotekom, izložba 
učeničkih radova o temi 
proslave, te natječaj za naj
uspješniji literarni rad. Go
dišnjicu svoje organizacije' 
pioniri će obilježiti i nizom 
izleta slavnim krajem, te, 
obilaskom partizanskog gro 
blja i spomen obilježja. Na 
Dan pionira bit će izdate 
pionirske novine, na valo
vima Radio-Šibenika poku
šat će se ponovno pokrenu
ti dječja emisija, a pionir
ski 1 radovi naći će svoje 
.mjesto i na stranicama »Ši
benskog lista«. I primanje 
prvoškolaca u Savez pionir 
ra, kako se planira, pro
teći'će ove godine izuzetno 
svečano.

Sve nabrojano, samo je 
dio programa akcija i ma
nifestacija kojima Općinska 
konferencija Saveza druš
tava »Naša djeca« i Općin
ski s savjet Saveza pionira 
kane obilježiti do kraja ove, 
i dijelom u idućoj, jubilej 
pionirske organizacije, uje
dno i obljetnicu rođenja 
druga Tita.

Zaštita povijesnog 
prostora Šibenika (3) Otvorena knjiga našega života

Na kraju ću iznijeti neke 
misli u vezi s izradom doku
menata što ga običavamo zva
ti: provedbeni urbanistički 
plan povijesnog prostora. Za 
izradu takvog plana mnoge 
pretpostavke nisu zadovoljene. 
Život, međutim hoće rješenja, 
odgovore, alternative — ne su
tra ili prekosutra nego danas. 
Trebao ih je ' zapravo, još ju
čer. U tom procjepu treba ne
kako reagirati, ako ne radi 
onih što iz bilo kojih razloga 
hoće rješenja a ono radi in
teresa zaštite.

Razbijemo li idealističku vizi 
ju urbanističkog plana koji bi 
trebao riješiti sve i za sva 
vremena, dolazimo do tzv. ite
rativnog postupka gdje se od
ređen krug rješenja nalazi u 
postupnim sukcesivnim kora
cima. Svaki naredni korak zar 
pravo je korak naprijed. Tako 
umjesto plana imamo kontinu
irano planiranje. Praktično je, 
mada, na svojevrstan način i 
teorijsko pitanje, koliki treba 
biti prvi korak i, naravno, da
lje svaki naredni korak, a da 
bude zadovoljan: i metodski 
i stručni i praktični dio pos
tupka. Bez sumnje, potrebno 
je na početku raspolagati od
ređenim okvirom informacija 
o prostoru koji se obrađuje, 
ali uvjetna je točnost tih in
formacija koja bitno ne pri
donosi znanju o suštini gotovo 
ni jedne pojavnosti kojima se 
prostor ukazuje. Zahtjev za

pretjerano točnom informaci
jom treba premjestiti u sferu 
gdje se zahtjeva točna dijag- 
noza predmeta. Potrebna toč
nost podataka raste kako ga 
uvjetuje potreba sve detaljni
jeg istraživačkog uvida u fe- 
nomenologijsku strukturu pre
dmeta.

Šibenik: srednjovjekovni 
motiv

S drugog gledišta prvi korak 
treba dati niz elemenata koji 
će formom ’ općinske odluke 
regulirati sva vitalna pitanja 
funkcioniranja i zaštite; povi
jesnog prostora. Te ciljeve va- . 
lja, naime, prethodno utvrditi 
rukovodeći se stanovitim zna
njem o namjenskoj i drugoj 
problematici povijesnog pros
tora i onim što se u dnevnom 
životu najoštrije i najurgent- 
nije . u tohi smislu izražava. 
Ipak ne možemo zanemariti 
određen feed-back, dijalektič
ku uvjetovanost, dakle, samog 
sadržaja, njegove strukture, 
dinamike i orijentaćijd f r do 
stanovite mjere imanentnih 
mu ciljeva.

I ovaj prvi korak u metod
skoj koncepciji za koju Nse za
lažem valja ostvariti na inter
disciplinarnoj razini i u okvi- | 
rima tžv. timske organizacije. 
Kako i odakle sastaviti tim, 
pitanje je u koje se neću upu
štati. Ovakvim početnim do
kumentom nužno je raspola
gati naprosto kao orijentacij- 
skom osnovicom i načelnim 
odgovorom na svakodnevna 
praktična pitanja. S razine da-' 
našnjeg znanja nemoguće je 
kvalitetno intervenirati u po
vijesni prostor. _

Zaključujući ovo promišlja
nje treba još posebno istaknu
ti: da je povijesna gradska 
jezgra, zapravo, živo tkivo gra
da i da je jednako, no speci
fično,’ zahvaćena svim onim 
procesima i promjenama koje

pogađaju grad kojem pripada. 
Nemoguće je, prema tome, od 
planova očekivati svagda upo
trebljive odgovore i solucije. 
Planirati treba korakom koji 
slijedi opću dinamiku razvoja, 
naravno, na stanovit način, 
anticipirajući budućnost. U 
tom smislu i planski prijedlo
zi trebaju biti propulzivni a 
ne, kako je to često u zaštiti 
slučaj — restriktivni.

Značenjska struktura povi
jesnog prostora nadilazi njego
ve fizičke i funkcionalne ok
vire. Povijesni prostor skriva 
obilje simboličkih konotacija 
koje u posvemašnjoj zbrci da
našnjice suvremenom čovjeku 
predstavljaju nenadoknadive 
vrednote. Zadatak zaštite, pa 
i svakog od nas pojedinačno 
je, da te vrednote čuva, una
pređuje i s njima živi. Pra
gmatizam suvremenosti line- 
arnošću svojih ciljeva, naža
lost ,na sve ono što u prvi 
mah ne pokazuje barem i mi
nimum lukrativnosti ne gleda 
kao na osobitu* vrijednost. Po
vijesni prostori^ međutim, ot
vorena su knjiga, nekadašnjeg 
ali i današnjeg života. Istina 
tu knjigu ne znamo s jedna
kom vještinom-svi čitati. Oni
ma koji u nju proniknu dos
tatna je svojim bogatstvom i 
svojim tajnama, svojom ljepo
tom i svojom neprdlaznošću, 
za cijeli jedan ljudski život

G. CERVAR 
arhitekt



Iz RO »Revija«

Izvanredni 
poslovni rezultati

Svi društveno-politički faktori u općini trebali 
bi se maksimalno založiti da se ovaj vrijedni 
radni kolektiv preseli na planiranu lokaciju Bi- 
lice. Novi pogon u Skradinu, koji će raditi na 
specijaliziranom programu zaposlit će 80 rad
nika

BO »Revija«, u kojoj ja 
trenutno zaposleno 364 radni
ka, ostvarila je  u prvih' šes,t 
mjeseci ove godine ukupan 
prihod, od 103,5 milijuna di
nara što je za 133 posto v i
še u odnosu na isto razdoblje 
prošle godine. Ukupni čisti 
dohodak iznosi 40,9 milijuna 
dinara, što je za 157 posto v i
še u odnosu na prošlu godinu, 
ili 134 posto više od planira
nog. Prosječni osobni dohodak 
po radniku iznosi 9.778 dina
ra, što je sigurno ispod pro-' 
sjeka mnogih radnih organi
zacija u općini. Iduće godine 
planira se ostvariti 275 m ili
juna dinara, ukupnog prihoda, 
što će biti 12 posto više od u 
odnosu na ovu godinu. Osim 
toga, planira se zaposliti oko 
200 novih radnika (idućeg 
tjedna 20), što nije slučaj'ni u 
jednom radnom kolektivu U 
općini.

Prema riječima direktora 
radne organizacije ANTE  KO 
MADINE, »R ev ija « će već 
iduće godine ostvariti oko 30 
milijuna deviznog priliva* bu
dući da postoji mogućnost iz
rade i do 12 tisuća haljina za 
izvoz, ukoliko bi se proširio 
proizvodni kapacitet. Budući 
da ima dovoljan broj radnika 
(primili bi se i -novi), prava 
je tragedija za ovu radnu or
ganizaciju, za općinu i dru
štvo, da se ništa ne radi na 
proširenju radnog prostora, a 
stalno se govori o problemima 
• nezaposlenosti.

Usprkos prisutnim problemi
ma oko preseljenja na novu 
lokaciju, . »R ev ija « planira ot
voriti novi .pogon u Skradinu, 
u kome će se zaposliti novih 
80 radnika. Naime, na nedav
noj sjednici Radničkog sa
vjeta zaključeno je, da se iz
vrše pripreme za otvaranje 
tog pogonaj koji bi radio na 
specijaliziranom programu, u- 
glavnom za potrebe izvoza. 
Osim toga, nedavno *su zavr
šeni pregovori s talijanskom 

1 tvornicom »CARRERA« iz Ve- 
rone o zajedničkoj suradnji na

bazi zajedničkog ulaganja, ug
lavnom na sportskom progra
mu' (traperice i jakne). Nai
me, dogovoreno je, da se po
digne novi pogon u Bilicama, 
koji bi se radio u fazama. Ta
lijanska v tvornica sudjelovat 
će sa 49 posto sredstava, ug
lavnom na opremi pogona (te
hnika i tehnologija), dok će

Ante Komadina

»R ev ija « izgraditi 8 proizvodni 
prostor i osigurati (jugosla
vensko) tržište. Pogon će se 
izraditi; na prostoru od 4 ti
suće četvornih metara, a u po
četku će zaposliti 100 radnika. 
Za početak proizvodilo bi se 
oko 800 tisuća traperica, od 
Čega polovina za jugoslaven
skoga polovina za istpčno tr
žište, Nakon proširenja ka
paciteta,^ planira se viša proi
zvodnja na svjetska tržišta, 
uglavnom istočno, pa i dalje.

Mislim da smo napravili do
bar posao — istakao je na 
kraju Ante Komadina — os
taje nam sada da što prije o- 
siguramo radni prostor i po
čnemo s proizvodnjom. Zato 
smo stupili u kontakt s cjelo
kupnim udruženim radom u

općini, bankom i društveno- 
-političkom zajednicom, kako 
bi nam se pomoglo u što bržoj • 
realizaciji ovog programa. Jer 
»R evija « je već 'ugovorila 
prodaju za prvih šest mjese
ci ove godine, u kojem je ra-, 
zdoblju fizički obujam, proiz
vodnje povećan čak za 3.0 po
sto. N ije naodmet naglasiti, da 
se je »R ev ija « još prije ovog 
ugovora uklopila u pneđuna- 
rodnu podjelu rada, pa je uz 
bok onima, koji već dugo go
dina izvoze i imaju daleko ve
ću pripremu. Jer nije mala 
stvar, kada se dobije i osigu
ra izvoz ispred velikih jugo
slavenskih tekstilnih centara 
(Zagreb B  Beograd). Zato je 
zadatak svih društveno-politič 
kih faktora u općini, da po
mognu ovom radnom k'plek- 
tivu, kome su gubici nepozna
ti, a proizvodhja iz godine u 
godinu raste.

LJ. JELOVČIĆ

S k r a d i n  * i

Auto-kamp »Skrađinski buk« 
ove godine bio je izuzetno do
bro posjećen. Od' 1. lipnja do 
31. kolovoza u kampu je re
gistrirano preko 250 tisuća go
stiju. Kroz lipanj i srpanj ug
lavnom su kampirali Nijemci
i Austrijanci uz manji broj 
Francuza, Belgijanaca i Nizo- 
zemaca, dok je kolovoz bio 
najposjećeniji Talijanima. U 
rujnu kao i svake godine vre
menskim poremećajima koji 
uvjetuju sve hladnije noći au
to-kamp »Skrađinski buk« po
stupno se prorjeđuje. (is)

Dolački torkuli čekaju
(Snimila: D. Solus)

O r g a n i z i r a n i j i  
o t k u p  g r o ž đ a

Uskoro će u vinogradima početi ona uobičajena živost 
koju svake godine donosi berba. Vinogradari su sigurno nedo
voljni. Ove godine, naime, očekuje se izvanredno dobar urod 
grožđa. Kako ističu u Poljoprivrednoj stanici, na cijelokupnom 
području općine uopće nije zabilježena pojava peronospore, te 
se očekuje 10 do 15 posto veći urod od prošlogodišnjeg. ; '

No dobar urod donosi po
nekad i niz briga i problema 
proizvođačima, jer ukoliko se 
dobro ine organizira otkup, po
stavlja se pitanje kuda sa viš
kovima, kuda sa grožđem ko
je »konobe« me mogu više pri-; 
miti. Sjećamo še godina, kad 
je takvih problema bilo na 
pretek, kad nezadovoljstvu o- 
nih, čiji bi trud trebao biti 
nagrađen i dobrom zaradom, 
nije bilo kraja. Da tako ove 
godine neće biti, uvjeravaju 
nas u »Šibenkiinom« OUR-u 
»Vinoplod«: »Sve smo. podu
zeli, rekli , su nam, kako bi 
otkup protekao bez gužve i 
zastoja. Već prošle godine na
bavljeno je četrdesetak kon- 
teinera za prijevoz grožđa. 
Imamo i dva specijalna ka
miona,, a očekujemo i pomoć 
nekih radnih organizacija, ko
je će nam za vrijeme berbe 
i otkupa posuditi kamione. 
Spremni smo otkupiti sve po
nuđene količine. Kapaciteti s 
kojima raspolažemo mogu pri
miti sve što nam vinogradari 
ponude«.

Sto da kažemo o ovogodiš
njim otkupnim cijenama. Jed
no je sigurno;- Unatoč tome 
što su ovogodišnje ; otkupne 
cijene grožđa ža 20 posto veće 
od lanjskih* onp su objektivno, 
još uvijek ruske. ^Međutim, ci
jene su limitiran^ dogovorom 
koji je sačinjen u Zadružnom 
savezu Hrvatske, a »Vinoplod« 
je  prihvatio najveći mogući 
postotak. Za kvalitetno grožđe 
debit i plavinu, plaćat će se 
0,75 dinara po jedinici slado- 
ra, dok će za konzumno crno 
i bijelo grožđe cijena po jedi
nici šlađora iznositi 0,72 dina
ra. Najveću cijenu vinograda
ri će dobiti za grožđe sorte 
babić. »Vinoplod« će, naime, 
za čuveni babić plaćati 1.44 
dinara po jedinici sladora, -dok 
je za kvalitetni babić dogovo
rena cijena od 1,08 dinara po 
istoj jedinici.

Za primoštensko područje 
otkup će početi krajem mje
seca, dok će za područje sje
vernog dijela općine otkup 
grožđa biti organiziran u pr
voj polovici idućeg mjeseca.

Detalj iz RO »R evija*: kada na novu lokaciju?

SIZ za zapošljavanje

Traže se radnici
o p ć in s k i  s u d  Šib e n ik
— daktilografa (dva izvršitelja) na određeno 

vrijeme (SSS odgovarajućeg usmjerenja 
i daktilograf Ia ili lb klase)
Rbk oglasa do 29. 9. 1982.

MEDICINSKI.CENTAR ŠIBENIK 
— - VŠ pomorski strojar sa tri godine iskus

tva na neodređeno vrijeme
— K V  TT  mehaničar sa godinom prakse na 

neodređeno vrijeme
— 5 Čistačica NKV na određeno vrijeme 

Rok oglasa do 29. 9. 1982.

SOUR »SIBENKA« RO »UGOSTITELJSTVO«
— RAD. ZAJEDNICA
— mehanograf na određeno vrijeme.

(SSS i dvije godine rada na poslovima 
knjigovodstva, za radnike koji nemaju 
odgovarajuću školsku spremu ispit ža.me- 
hanografa)
Rok oglasa 30. 9. 1982. / . i

»DALMACIJAVINO« SPLIT — BUFFET 
»KOLODVOR PERKOVIĆ
— KV  kuhar na određeno vrijeme 

Rok oglasa. 28. 9. 1982.

OSNOVNA ŠKOLA »ROKO FRKlC-LJUTAC« 
TIJESNO
— nastavnik domaćinstva VS na neodređeno 

vrijeme (za tri sata tjedno)
Rok oglasa do 28. 9. 1982.

»LUTRIJA« HRVATSKE — POSLOVNICA 
SPLIT
— KV  prodavač igara na sreću na određeno 

vrijeme
Rok oglasa do 28. 9. 1982.

OSNOVNA ŠKOLA »RADE KONĆAR
Šib e n ik
— nastavnik domaćinstva na neodređeno vri

jeme (za 8 sati tjedno)
Rok oglasa dp 28. 9. 1982. , .
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Notes aktualnih tema

Ogledalo
TEŠKO je  bilo naći »Slobodnu Dalm aciju« il i naš 

list prošle subote. Naslovi » Ispražnjena kesa pijanih 
m ilijunera« i  »D v ije  krivične prijave «  izmamili su 
zanimanje Čitatelja. Nalazi Službe društvenog knjigo
vodstva i potezi, koje su povukli Općinsko i  Okružno 
tužilaštvo izazvali su žestoke kuloarske diskusije, u 
kojima se »vruća čorba« prolila po novinarima. A  no
vinari su zapravo, izvršili satno svoje redakcijske zada- 

. će, koristeći se vjerodostojnim podacima, najvećim 
dijelom objelodanjenim u materijalima, o kojima je  u 
subotu raspravljalo Predsjedništvo Općinske.; konferen

c i je  ŠSRNrl.
U napadima na izvjestitelje, koji »n isu trebali o 

tome pisati«, Zanemarena je- velika istina, bolje reći 
izjava okružnog javnog tužioca Ante Pamukovića, spo
menuta u jednom od napisa: »Prekršaji, ko ji su kon
statirani u sportskim organizacijama ne razlikuju se 
od onih, koji su karakteristični za ostale korisnike 
društvenih sredstava«* Stanje u sportu je, dakle, samo 
ogledalo zbivanja u privrednim i  drugim organizaci
jama.

Službene rasprave, vođene minulih dana istodob
no tjeraju na jedno drugo, također vrlo aktualno pi
tanje: Zašto istaknuti društveno-politički radnici i  p ri
vrednici, koji u javnim istupima pozivaju na red, dru- 
štveno-političku odgovornost i  poštivanje zakona, u 
ulogama sportskih funkcionara najčešće odstupaju od 
tih svojih deklariranih stavova? Zar se oni zaista 
moraju ponašati po onoj: »A k o  u vučjoj jam i ne za
vijaš kao vuk; onda si blesav i  glup«. 
j  1 A  ako je  stanje u sportu zaista ogledalo ukupnih 
zbivanja, onda sadašnji, očito moderni i učestali na
padi na sportske funkcionare i  radnike, imaju najviše 
prtevuka stare ljudske slabosti: Drugom obično teško 
zamjeramo, ono što sebi lako dopuštamo.

* * * .
POSLIJE tako teške teme, kao što su nalazi SDK, 

uobičajeni sportski problemi doimaju se lakimm A  oni 
to  kroz prizmu »neposrednih proizvođača« to nimalo 
nisu. U  vaterpolskom klubu »So laris « otvoren je; pri
mjerice, » t ih i ra t« s istoimenom ugostiteljskom orga
nizacijom, radi ultimatuma, vezanog za korištenje ba
zena.

Ako se ništa bitno ne promijeni, onda bi cije li 
»Solarisov« pogon od oko 200 seniora i  dječaka od 1. 
studenoga morao na suho. U  punom . smislu te riječi. 
Naime, stabilizacijske teškoće »zaskočile« su hotelijere, 
pa oni U već poznatim naftnim problemima nemaju 
dovoljno sredstava za grijanje zimskog bazena ho
tela »Iva n «. Sredstva S lZ-a  za fizičku kulturu trebala 
pi b iti injekcija za zimsko grijanje tog objekta. U tom  
je  smislu dosad već postojao jedan ugovor, koji valja 
poštovati i l i  bolje reći obnoviti. Prema sadašnjim pro
cjenama ukupna godišnja opterećenja S lZ-a  za koriš
tenje bazena dostizala bi 2 milijarde dinara. N ije to 
velika svota, ali nisu mali n i financijski problemi Sa
moupravne interesne zajednice za fizičku kulturu. Sve 
se, dakle, v rti oko dinara. No, teškoće su lakše prebro- 
d,ive\ uz svestrano razumijevanje i  toleranciju svih 
zainteresiranih.

U prilog konačnom rješenju problema citirat ću 
tek izjavu » Solarisova«  trenera Danka Jerkovića: »Naš 
pogon ne smije stati. Ne samo zbog sportskih, natje
cateljskih potreba. M i smo zapravo bolnica. U  našoj 
pinoirskoj školi vaterpola dolaze deformirana djeca, 
koju više osposobljavamo za normalan život nego za 
golove, bodove. . . «

' REFLEKTOR

^  Košarkaški kup Jugoslavije

Oproštaj s Kopom
„Šibenka”  -  „Crvena zvezda”  91:103
ŠIBENIK — Dvorana »I. L. 

Ribar-«. Gledalaca oko 3.000. 
Susret osmine finala Košarka
škog kupa Jugoslavije: (»Ši- 
besnka« — »Crvena zvezda-« 
91:103 (47:50). Suci: Srdoč iz 
Rijeke i Radothjić iz Sarajeva.

1®BENKA-«: Petrović H R |  
Zečević (7), Žurić, LjubojeVić 
(23), Petani (2), Đurić, Dam- 
janić, Macura (19), Marelja 
(4), Sarić. (15), . Jarić (8), Sla- 
vjca.

»CRVENA ZVE ZD A«: -Milo
ša vi jević, Tomić, Nikolić (16), 
Jokanović, Karadžić (30), Bo- 
gosavljev (14), Radović (12), 
Salaj (4); Žižić (13), Kovače- 
vić (4), Avdija (10).

Baldekin je pao već u pr
vom službenom ovosezonskom 
susretu, »Šibenka« se oprosti
la od Kupa Jugoslavije, jer je 
»Zvezda« djelovala sigurnije, 
organiziranije i, što je najva
žnije svježije. To su tek »su
he« konstatacije, vezane za u- 
takmicu, no puno su važnije 
istine, potvrđene ili otkrivene 
u susretu s Beograđanima.

Prva, zacijelo najvažnija je 
da će Šibenčani i u ovoj se- 
zoni hrliti košarkaškom hra

mu na Bdldekinu. Iako je su
sret sa »Crvenom zvezdom- 
perfektuiran, praktički, u »pet 
do dvanaest« gledalište je, kap 
obično, bilo puno. Druga je, 
pak, sportska istina da će Š i 
benčani teško osvajati bodove, 
kada Dražena P.etrovića ne bu
de služio šut> paš i dribling, 
kao što je to bilo u srijedu 
navečer. Treća je istina posve 
ohrabrujuća:, i s »polovnim« 
koljenom Srećko Jarić može 
koristiti svojoj momčadi. Do
voljno je snage, mira i iskus
tva k o i  njega za uspješno o- 
bavijanje ulogp' »plejniekera«.

Od četvrte istine. nema pu
no koristi za ovu, ali može 
biti itekako dobro iskustvo za 
iduću sezonu: turneja po za
padnoj Evropi bila je prena- 
poraia i zakašnjela. Pola mo
mčadi djeluje kao iscjeđeni li
mun. Da u tome ine pretjeruje
mo, možda najbolja je Ilustra
cija izjava Dražena Petrovića: 
»Strašno sam umoran.- Dao bih 
sve da se mogu pošteno nas
pavati. Zato je, možda, bolje 
da smo ispali iz Kupa Jugo
slavije. Lakše ćemo se opora
viti do prvenstvenog starta-«.

J  »Sibenka« (m islimo na K K ) ove će godine teškć do bodova?

Od nedjelje do nedjelje

IG R A  Z A  B O D O V E
— Zadovoljan sam bodov

nom bilancom u prvih pet ko
la. Dobar dio klupskog vod
stva priželjkivao je Šest bo
dova. Imamo ih sedam. Na 
čelu smo prvenstvene ljestvi
ce, ali nisam zadovoljan. Igra 
nam kaska za bodovima,'reče, 
nam u prvom mahu Stipe Ke- 
đo, šef stručnog štaba nogo
metaša »Šibenika«.

0 Razlozi slabije igre?
— Teško je ukomponirati 

momčad. Nekolicina ključnih 
igrača nisu prošli bazične pri
preme. Malo smo vježbali na 
svom igralištu...

0 Posebni problemi su s 
napadom. Ipak, čini nam se 
da je on ubojitiji, kada se 
igra klasično,, s dva krila i 
centarforom...

— Dijelom ste u pravu. Mi 
inzistiramo s Maretićem kao

povučenim centarforom, ali on 
nije tjelesno spreman. Armija, 
je ostavila traga. No, potrebito 
je strpljenje.

0 Strpljenja, očito, ne manj 
ka Mikuličićd, koji je poslije 
četiri »gladna-« kola u deset 
minuta utakmice s »Junakom« 
pokazao puno!?

— Više je razloga njegove 
apstinencije u prvim kolima. 
Međutim, Mikuličić je upravo 
primjer naših nastojanja da 
sve igrače imamo spremne, 
motivirane, na okupu. Nitko 
nije favoriziran. Sutra može 
dobiti priliku netko, tko misli 
da je u trenerskoj nemilosti. 
Uostalom, prvenstvo je dugo. 
Vrebaju ozljede, kartoni...

0 Drugi je žuti protiv Si
nj ana dobio Šorgić...

— Nije to velik problem. 
Riječ je o mladom igraču,

koji ne može izdržati kontinu
itet ligaških okršaja. Rješenja 
ima više. Priliku, uostalom, 
čeka mirni i pouzdani Capin.

0 U Petrinji neće -biti la
ko?

r -  Ne znamo za uspjeh ii 
tom gradu. Ali, vjerujem da 
ćemo ovaj put ostati nepora
ženi. A  to je pravi ritam za 
vrh.

Strah od »mućke«
Dva boda iz dva susreta ? sa 

splitskim momčadima, to je 
»Solarisova« bilanca u prvim 
kolima nastavka prvenstva. 
Više se nije moglo ni očeki
vati, ali stručni štab šiben
skog prvoligaša nije zadovo
ljan.

— Protiv »Mornara« je  bilo 
sve U redu, ali ne i protiv 
»Poška«. Ne kažem da smo 
morali pobijediti objektivno 
jačeg suparnika,, ali mogli smo 
igrati bolje, žalio nam se »te 
hniko« Bojan Krvavica. ‘

#  Trener Egon Kiss nam se 
žalio na pojedince...

— Ne bih izdvajao nikoga 
po slabbm učinku. Podbacili 
smo kao kolektiv. Možda su 
se igrači Opustili više nego što 
je trebalo poslije pobjede-nad 
»Mornarom«.

0 Računica I oko opstanka 
nije poremećena. JbŠ četiri bo 
da su dovoljna?

— Pa, trebalo bi tako biti, 
ali bojim še »mučki«, j  mi
nulih su kola neki rezultati 
bili surmnj ivi. Malo momčadi 
ima motiva za borbu, kada se 
zna prvak m sigurni »davlje
nik« »Goč«. Strepi« samo heko 
liko klubova, među njima i 
mi.

0 Ima li nade u Boki?
— ̂ Teško. »Kotoru« još uvi

jek nije lako. Novljani su 
prejaki za nas. Pobijedili su 
nas i u »Solarisu«.

91Galeb -  T1T

Završeno je - natjecanje u 
Međuopćinskoj košarkaškoj Ii-? 
gi šibenskog košarkaškog sa
veza. Od osam momčadi koje 
su prije pet mjeseci započele 
Utrku za bodove šest je doš
lo do cilja. Dvije su momčadi 
odustale. Momčad »Raslina« 
je najprije bila suspendirana 
radi neplaćanja dugova s pra
vom da se suspenzija skine 
kad še potraživanja namire. 
Kako suspenzija nije skinuta 
»Raslina« je isključena iz  na? 
t jecah ja i sve njene utakmice 
registrirane su 20:0 u korist 
protivnika.

Prvićarte je pak mučio kad
rovski problem. Klub s malim 
fondom . igrača vrlo teško je 
skupljao petorku kojom bi za
počeo utakmicu. Zbog nedola
ska na utakmicu protiv »Ga
leba« u Šibeniku »Mareta« je 
kažnjena oduzimanjem jednog 
boda, da bi u zadnjem kolu 
bila isključena jer ovajx put 
nije došla u Rogoznicu. Sve 
njene utakmice registrirane 
su 20:0 u korist protivnika. 
i »Galeb-TLM « i »Gajeta« na
kon 14 kola sakupili su po 
24 boda, ali u oba međusobna 
susreta »Ggleb-TLM « je bio 
bolji i zbog toga mu pripada 
prvo mjesto na tablici.

Za popunu južne skupine 
Hrvatske lige »Galeb-TLM « 
se sastao s prvakom Međuop- 
činske lige Zaddrskog košar
kaškog saveza i ostvario pob
jedu od četiri koša razlike.

Rezultati utakmice 14. kola: 
Rogoznica — Mareta 20:0, Ga
jeta — Kornatar 91:55 (49:26), 
Galeb-TLM —• Raslina 20:0, 
K o s o v o V o d i c e  58:64 (32:
33).

TABLICA

Galeb jt
—TLM
Gajeta
Vodice
Rogoznica
Kornatar'
Kosovo

14 12 
14 12 
14 10 
14 9 
44 7 
14 4

2 826:582 24 
2 850:664 24
4 783:636 2.<K
5 741:652 17 
7 840:871 14

10 679:852 8 
(mp) I

mRUKOMET

Start 
26. rujna

Prvenstvo Sjevernodalmatin 
ske rukometrie lige u muškoj 

li ženskoj konkurenciji počinje 
26, rujna. U ovom će prven
stvu sudjelovati isti broj klu
bova kao i lani u muškoj kom 
kurenciji; U ženskoj konkuren 
čiji neće sudjelovati" Poličnik 
jer se klub rasformirao, a ni
je siguran nastup ekipe 
Biograda. U konkurenciji kod 
muškaraca' sudjelovat će samo 
DOŠK iz Drniša i  Luka iz Si- 
benikkv jer ako iz natjecanja 
Hrvatske rukometne lige -* 
skupine jug muški odustane 
Korčula, novi član će postati 
Metalac-TEF. '

(rt)



r \
ZDRAVSTVENA STANICA  

T I J E S N O

raspisuje

NATJEČAJ ZA RAVNATELJA

Pored zakonom propisanih uvjeta kandidat mora ispu
njavati i ove uvjete:

— da je liječnik opće prakse ili specijalist iz ' jedne od 
grana medicine zastupljene u radnoj organizaciji,

— da ima pet godina radnog iskustva,
— da posjeduje moralno-političke podobnosti

Natječaj je  otvoren 15 dana od dana objave. -
Molbe dostavljati na adresu Zdravstvena staiiica T ije

sno »za natječajnu komisiju«.
Obavijest kandidatima u roku 30 dana od daha donoše

nja odluke o izboru.

m i

MJESNA ZAJEDNICA 
BETINA

§ , r a s p i s u j e  '

N  a  t  j  e c a  j
Savjet Mjesne zajednice Betina na svojoj sjednici 

od 13. rujna 1982. godine donio je odluku da se raspiše 
natječaj za poslovni prostor za ugostiteljsku radnju, 
bife ili kafić, na autobusnoj stanici u Betini.
, Zainteresirane stranke mogu se pobliže informi

rati u uredu Mjesne zajednice ili na telefon (059) 
75-223.

Zorka Čona- 
Crvak rol Bora
22. XII 1902. 
10. IX 1982.

S ljubavlju i ponosom čuvat ćemo uspomenu na tebe.
Kćerka Despa, sinovi: Mirko (Mirni- 
ca), Lađislav i ostala rodbina

SJECANJE
Na moju dragu baku ;

Karmelu 
Trojan
rođ. Martinis
27. IX  1980.
27. IX  1982.

Prošle su dvije tužne godine, ali tvoj lik ne blijedi 
u našim srcima. Za tobom tuguje tvoj unuk

Frane Livaković s obitelji
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VĐORAVNO: 1. Vrsta kva

litetnog hercegovačkog (bije
log) vina, 7. Nogometni savez 
(kr.), 9. Jedno od šah. otvara
nja,"’'. 16.: Prkosan, 17. Vrsta 
ptice krasnog perja, 19. Po- 
vrtna biljka, 20. Nar. muško 
ime,, 21. Dječji pisac (Mato),
23. Obrtnik koji izrađuje sita,
24. Prastanovnik Italije, 25. 
Marka sovjetskog automobila, 
26. Vremenski termin, 28. Ka
ljuža, lokva, 29. Naš pisac, Pe
tar (»Jazavac pred sudom«), 
31. Najugledniji član diplo
matskog zbora, 34. Automo
bilska oznaka za Rijeku, 35. 
Kem. znak za americij, 36. Bi- 
lijarski štap, ke, 38. Ličinka, 
39. Američka kukavica, 42. 
izmišljene priče o bogovima, 
44. Dva ista samoglasnika, 45. 
Druga, ostala, 46. Zemljišna 
mjera, 47. Veznik, 48. Samoća, 
50. Prijedlog, 52. Miris, 54. Ta
lijanski novac, 56. Obri, 58. 
Dio košnice, ulište, 59. Koralj- 
ni otok, 60. Str. žensko, ime, 
62. Ugašeni vulkan u Turskoj, 
64. Zlijebovi na dasci, 65. Nar. 
žensko ime, 67. Država u' Azi
ji, 68. Kengur, 69. Pretakati

RJEŠENJE KRIŽALJKE IZ PROSLpG BROJA:
VODORAVNO: Samovar, ti, kalumet, Aleman, 

disk, vedeta,' motel, portal,, kadet, opat, jake, Nep, 
Vera, bakar, t, natura, ni, OT, Banat, Una, u, r; vida- 
ri, Et, ila, sr, Ma, Arnati, ag, aroma, ŠORA, atoli, ep, 
Amon, alati, alanin, avali, katoda, alas, Ararat, otima
ti, it, stanari.

(vino)/70. Vrsta peršina, 71. 
U vojnica, zavojnica;

OKOMITO: 1. Sol kremene 
kiseline,'2. Stručnjak za gra
đu ljudskog tijela, 3. Radnik 
koji podmazuje strojeve, 4. 
Otopiti, rastaliti, 5. Trina, 6. 
Osobna zamjenica, 7. Navika, 
8. Siv, pepeljast, 10. Prvak, 
kec, 11. Carski namjesnik u 
Etiopiji, 12. Naš otok, 13. Upa
la .sluznice (množ.), 14. Općin
ska područja u Vojvodini, 15. 
Osvježavajući napitak, 17. Do
nji dio prostorije, 18. Priro- 
dana, 21. Jedna krvoločna zvi
jer, 22. Upitna i odnosna za
mjenica, 27. Držak na violini, 
30. Pisar (tur.), 32. Omladin

ska radna akcija (kr.),:33. Ca* 
veni roman E. Zole, 37. Poljo
privredna alatka, 38. Vrsta.o- 
brtnika (ma), 40. Pričalac, 41. 
Vrsta čokoladnog bombona* 
42. Žensko ime, 43. Nekad po
znati brazilski nogometaš, 46. 
Nemoral, 47. Gusar, 49. Vrsta 
papige, 51. Izraz u nogometu 
(izvan igre), 53. Rijeka koja 
otječe u drugu rijeku, 54. Naša 
tvornica sladoleda, 55. Vrsta 
dragog kamena, 57. Država u 
Aziji, 6L Skr. muško ime (A - 
leksanđar), 63. Kratica za »ađ  
notam«, 64. Ime njemačkog 
nogometaša Honessa, 66. Konj, 
68. Automobilska oznaka za 
Koper.

J. J.

O  ★ I S 7 3 *  o
O  +  ^

^ e n o

Drvno industrijski kombinat

Đurđenovac
Novootvoreni Salon namještaja u Ulici Borisa Kidriča 54.
—  Rustični namještaj od visokokvalitetnog hrastova drveta iz 

vlastitog programa.
—  Veliki izbor namještaja svih renomiranih jugoslavenskih 

, proizvođača.
—  Hrastov parket vrhunske kvalitete u različitim dimenzijama
—  Mogućnost kupnje na kredit, besplatan prijevoz do stana, 

montaža i savjet arhitekta.
—■ Za kupnju u devizama poseban popust.
—  Stogodišnja tradicija!

» D I K «  —  ĐURĐENOVAC, 
SALON NAMJEŠTAJA,
ŠIBENIK, BORISA KIDRIČA 54



SUBOTA, 25. IX  1982.

14.00 —  Najava programa, 14.02 — 
H it parada, 14.30 —  D nevnik Radio 
•Šibenika, 14.45 —  BPP, 15X0 — 
Dnevna novosti Radio-Zagreba, 15X0
— Popodne uz Adelinu 16.00 —  V i
jesti, 16.02 —  Nastavak em isije Po
podne uz Adelinu, 16X5 —  Podsjet
nik i  najava program a za slijedeći 
dan.

NEDJELJA, 26. IX  1982.

9.00 —  Najava program a, 9.02 — 
Tjedna kronika, 9.15 —  Dalmatinske 
pjesm e, 9X0 Zabavni koktel i  re 
klamne poruke, 10X0 — Čestitke i 
želje  slusalaca. Podsjetnik i  najava 
programa za slijedeći dan.

PCBilEDJELJAK, 27. IX  1982.

14X0 — Najava programa. 14.02 — 
Za ljetno raspoloženje, 14X0 —  Dne
vnik Radio-Sibenika, 14.45 —  EPP,
15.00 —  Dnevne novosti Radio-Zagre- 
b a ,l5 X 0  —  Time-out, 16.00 —  V ijes
ti, 16.02 —  Nastavak em isije Time- 
-out, 16.55 —  Podsjetnik i  najava 
program a-za slijedeći dan.

UTORAK. 28. IX  1982.

programa, 14X2 r *  
14x0 —  Dnevnik 

1.45 —  EPP. 15.0C
— Dnevne novosti Radio-Zagrda, 
15X0 —  Jugo49n ezpres, 16.00 —  V ije 
sti, 16.02 —  Izbor zabavnih m elodi
ja , 1635 —  Podsjetnik i  najava pro
grama za slijedeći dan.

SRIJEDA, 29. IX  1982.

14.00 —  Najava programa, 14.02 —' 
U zabavnom tonu, 14X0' W  Dnevnik 
Radio-Sibenika, 14.45 —  E PP, 15X0
— Dnevne novosti Radio-Zagreba, 
15.30 —  S v in ju  zabavni orkestri,
16.00 —  V ijesti, 16X2 — Predstavlja
m o vam$ 1635 —  Podsjetnik I  najava 
programa za slijedeći dan.

ČETVRTAK, 30. IX  1982.

1 4 . 0 0 Najava programa, 14.02 — 
Dalmacija u pjesm i, 14X0 —  Dnev
nik Radio-Sibenika, 14.45 —  „E P P ,
15.00 —  Dnevne novosti Radio-Zagre
ba, 15X0 —  O  svemu četvrtkom , 16.00 
— . V ijesti, 16.02—  Nastavak em U ie  
O svemu Četvrtkom, 1635 —  Pod
sjetnik i  najava program a za s lije 
deći dan.

PE TA K /1. X  1982.

14X0 — N ajava programa, 14X2 — 
Pjesmom po svijetu. 14X0 —  Dnevnik 
Radio-Sibenika, 14.45 —  E PP. 15X0 
Dnevne novosti Radio-Zagreba, 15X0
—  Napokon petak, 16X0 —  V ijesti, 
16.02 —  Nastavak em isije Napokon 
petak, 1635 —  Podsjetnik i  najava
programa za slijedeći dan.

14.00 -I- Najava 
Zabavlja vas . . .  
Radio-Sibenika,

lO O O  brojeva]
. m

Prošlo je 30 godina od 16. kolovoza 1952. kada 
je  svjetlo dana ugledao prvi broj. »Šibenskog lista«. S 
jedanaestogodišnjim prekidom (od 1967y do 1978.) ' list 
izlazi redovito, i  danas je vama u ruci tisućiti broj. 
Usprkos brojnim nedaćama, kadrovskom heekipiranoš- 
ću, financijskim teškoćama, skupoćom štampanja, sku
čenim prostorijama, zatvorenosti onih koji bi mogli 
i  trebali davati informacije, a iznad svega izložen 
kritici i  kritizerstvuy »lokalnih intelektualaca« ,  »Š i
benski lis t« se, ipak, zahvaljujući entuzijazmu neko
licine, pojavi svake subote u trafici.

U  ndstojanju da zabilježimo sve iz grada i općine, 
koliko god je  to moguće, nadamo se da će list i dalje 
biti redovit gost u vašem domu.

(Snimio: G. Juras)

K ______________________________ 1________  J

naš vodič
V L A K O V I

ZA ZAGREB: u 6X5 (prelaz u Per- 
koviću), u 9.00 (direktna kola Stut- 
gart —  Mtinchen). u  15X2 (M arjan 
-Expres), u 20.02 (direktna i  spavaća 
kola).
, ZA  BEOGRAD: u  20.02 (d irek tna 

k o la ). -
A U T O B U S I

ŠIB E N IK  — DUBROVNIK: u 2X0,
5.15, 9.00. 11.00, 13.15.

Š IB E N IK -  R IJEKA; u 13X0, 19X0,
23.00.

Š IB E N IK  —  ZAGREB: u 4X0, 20X0. 
Š IB E N IK  —  LJUBLJANA: u  19X0 
Š IB E N IK  — BIHAĆ: u 14.00. 
Š IB E N IK  — BANJA LUKA: u 22.15 
Š IB E N IK  —  TRST: u 23.00. 
Š IB E N IK  — SPLIT : u 2X0, 4X5,

5.15, 6X0, 7X0. 9.00, 10X0, 11X0, 13.15, 
15X0, 17X0, 26X0.

Š IB E N IK  — ZADAR: u 4X0, 7X0, 
10X0, 12.40, 13X0, 16.00, 19X0, 20.45.
23.00.

Inkalne praga
Š IB E N IK  — K N IN * u 4.15, 5.15, 

6.10, 6X0, 7X0, 8.00, 9X0, 10.00, 10X0. 
12.06, 13X0, 14.00, 15.15, 16X0, 19.15,
20.45.

Š IB E N IK  -  MURTER: u 4X0, 5.45,
8.00. 10X0. 13.00, 14.45, 16.10, 18X0,
20X0, 22X0. ■

Š IB E N IK  — PRIM OSTEN — RO- 
GOZNICA — RA1ANJ: u 5.45, 7X0,
9.45. 11.45, 13.15. 15.40, 20X0.
f Š IB E N IK  — VODICE — SRIM A -  
TRIBUNJ: u 6X0, 8.00, 10X0, 11X0,
13.15, 18X0, 20X0.

Š IB E N IK  — VODICE — PIRO- 
VAC: u 6.15, 7.45, 9.45, 10.45, 11.45, 
13X5, 16X0, 19X0.

Š IB E N IK  — KISTANJB —  ERVE 
N IK : u 14X0.
| Š IB E N IK  — BRIB IRSKE MOST* 
NE — KISTANJB: u 10X0.
: Š IB E N IK  —  STANKOVCI —  BEN
KOVAC: u 6.00, 14X0.

Š IB E N IK  —  VO D IC E  —  C ISTA: 
u 5.45, 10.00, 12.00, 14X0. 17.45.

Š IB E N IK  —  VO D IC E  —  V U K S IČ  
u 14.30.

Š IB E N IK  -  S A P IN  D O LAC ; u
15.00, 19.15. .

Š IB E N IK  —  R A S L IN A : u 6.40, 7X0,
9.00, 10.00, 12.00, 12X0, 13.00, 14X0, 
17X0, 18.45, 20X0.

Š IB E N IK  —  SO LAR IS  -  ZABLA- 
ĆE: u 6.00, 7.00, 9.00, 11.00, 13.15.
14.30, 17X0. 19.15, 20.45.

Š IB E N IK  —  S R IM A  -  VO D ICE;
u 7.10, 8.45, 9.15, 9.45, 10.45, 11.45,
12.45, 13.45, 15.45, 17.45.

Š IB E N IK  —  B RO D ARIC A: u 6X0
7.45, 8.45, 9.45, 10,45, 11.45, 12.45,
13.30, 16.45.

Š IB E N IK  —  D UB RAVA —  B IR AN J. 
u 6.00, 7.00, 8.00, 9.00, 10.0& 11.00,
43.00, 14.40, 18.30, 20.00.

A V IO N I

S P L IT  —  BEOGRAD: poned jeljkom  
u 8.25, 16.05, 19.40, 22.20, utorkom  
u  8.30, 16.05, 19.35, 20.50, 21.45, s ri
jedom  u  8.05, 12.35. 16.05, 19X0, če
tvrtkom  u  8.25. 16.05, 19.25, 19.30, 
petkom  u  7.30, 17.30, 20.40, 21.30, su
botom  u  5X0, 16.05, 19.30. 20.20, ne
d je ljom  u  7.30, 16.05, 19.35.

S P L IT  —  ZAG REB : ponedjeljkom  
u 7.35, 12.00, 17.30, utorkom  u  7.35, 
12.10, 18.30, srijedom  u  7.35, 12.00, 
17.30, Četvrtkom  u 7.35, 12.00, 17.30, 
petkom  u  7.35, 12.00, 17.30, subo
tom  u  7.35. 18.45, n ed je ljom  u 7.35, 
12.00 li 17X0.

S P L IT  —  D U B R O V N IK : p on ed je lj
kom  u 20.25, utorkom  u 20X5, sri
jedom  u 20.25, četvrtkom  u  20.50, su* 

otom  u 9.35, n ed je ljom  u  20.25. 
ZAD AR —  BEOGRAD: pon ed je lj

kom  u 6.40, utorkom  u 12.00, sn je-

i
dom  u 21.00, četvrtkom  u 6.00, pet- 

d je ljom  u  20.25. 
ZAD AR —  ZAG REB ; svaki dan u

kom  u 20.25, i nedje

7.45, a  srijedom  i  u  17X5.

BRODOVI 

Brza prn p i

ZA  R IJE K U : p on ed jeljk om  u  21X0 
sati.

Lokalne pruge
Z L A R IN : u  5X0, 9, 13, 14.45, s ri

jedom  i  subotom  u 19, n ed je ljom  u 
9 i  19 sati.

P . S E PU R IN A : u  5.30, 9, 12X0, 
14.45, srijedom  i  subotom  u  19, ne
d je ljom  u  9 i  19 sati.

P . LU K A :: u 9, 12.50, 14.45, s r ije 
dom  i  subotom  u  19, n ed je ljom  u 
9 i  19 sati.

VO D IC E : u  9, 12.50, 14.45, s rije 
dom  i  subotom  u 19, n ed je ljom  u  9 
i  19 sati.

K A PR IJE  —  Ž IR JE : u 13, petkom  
u 14.45, n ed je ljom  i  praznikom  u 
8.30 i  19X0 sati.

KRETANJE BRODOVA 
»SLOBODNE PLOVIDBE«
JABLANICA — u Kardelje- 

vu, ŽIRJE — u Singapuru, 
DINARA — na putu 2a Evro
pu, JEZERA — u Švedskoj, 
SKRADIN — u Endemu, PRO- 
MINA — u Rostoku, ŠIBENIK 
— u Kini, ŠUBIĆEVAC — na 
putu za Kopar, KRAPANJ -4 
u Port Harkurtu, PRVIĆ 
u Port Harkurtu, ROGOZNI- 
CA — na putu>j;. za -Akab u,
KRKA — u Šibeniku, KOR- 
NAT — u Šibeniku.

Rješenjem Republičkog se- 
kreterijata za prosvjetu, 
kulturu i fizičku kulturu 
SRH broj 3029/14978, »š i
benski list« oslobođen je 
osnovnog poreza na pro
met.

KINEM ATOGRAFI 
ŠIBENIK; engleski film »Na- 

pad . na platformu Jenifer« 
(do 26. IX)
američki film »-Odmetnik 

? John Vels« (od’.27. do 30 IX), 
TESLA: američki film »Dama. 

u crvenom« (od 23. do 27.
I X )  V

američki film >>Holivuđ ili 
propast« (od 28V do 30. IX) 

20. APRILA: američki film 
»Glorija« (do 27. IX) 
američki film »Desetka« (Od 
28. do 3Q. IX)

DEŽURNA LJEKARNA 
Varoš, Ulica bratstva i jedim 

stva 32 (đo 1. X)

IZ  MATIČNOG UREDA 
Rođeni

Dobili; kćerku :
Željko i Jela Bukarica, jos-, 

'ko i Vlasta Dorbić, Branko, i 
Jelka Ožegović,, Ivan i Vinka 
Copić, Ivan i Judmila Zoričić, 
Joso i; Tonka Grgurica, yi'to\ 
mir i Diana Juraga; Nikola i 
Lidija Gligič, Jakov i Zdenka 
Dulibić,. Ivan i Marija Srholić, 
Milp i Veriea Petkovićj Zdrav- 
ko i Marija Matić, Stjepan ||| 
Bosiljka: Gašperov, Senad i 
Stanka Turković, Nikola i Mi
lena Milutin, Roko i Oj dana 
Klarin,t Drago i Marica Milo- 
v ić .

Dobili, sina:
Ganjac i Dušanka Vukša, 

Milivoj 4 Josipa Lovrić, Luka 
i Branka Stošić, Krešimir i Li- 
dija Ninić, Boris i Senka Mu- 
rer, Zdravko i Janja Brajko- 
vić, Josip i Snježaria Čavala,

Pasko i Ankica Jurić; Vinko i 
Olge Gracin; Joso A Jadranka 
Pletikosa. v'

Vjenčani

Astrid Skočić i; Volker Rei- 
mers, Mladenka Lovrić i Ni
kola Malenica, Ivanka Male- 
nica i Ante Ćvitan, Zosja Žo- 
nja i Goran Grguričin, Milica 
Bolanča i Ante Čobanov, Da- 
vorka Šupe i Miroslav Šuljak,

- Edita Jurković i Milan šku- 
gor, Silvana Dunković i Lju- 
bomir Gović, Jelena Crljertii 
Zlatko Perković, Ljubica Pet* 
ković i Branko Špar ada, As ja 
Landeka i Željko Paškaliri, 

v Ljilja Bakmaz i Željko. Čoget 
lja, Ružica Bumbak i Mirko 
Rak, Nediljka Veić-i Ivan Na- 
kie,, Nada Rendelj i Stipe Pa- 
ic, Romana Prebanda | i ;Zvon^ 
ko Mijić; Marija; Anđellć;!. Lo-; 
ren' Trljaj a, Marija Perkov i 
Nikola Rakić, Ivana Kalauz .i 
Željko Burić> Manda Labor i 
Ante Biiaćt

Umrli

Lučij a PaškoV (86), Dinko 
'Roman (63>, Zorka Bokan (80), 
Ante' Šlađojev (67), Ika‘ Tarle 
(41), Manda Baričevič; (68), 
Jurka Vidović (71), Marija Pu- 
lić (69), Josip Morović (77), Jô  
so •' Žaja (71), Ante Belamarić 
(74), Marija Mrdeža (87). Ma
ti ja Erak (82), Ante Šantić 
(72), Milica Bego (77), Nikola 
Radanović (73), 'Jakpv Smolić 
(76), Jakov Škugor (76), Zbr
ka Čona (80), Ruža Barić (77).

M A L I  O G L A S N I K
ELEKTRORADOVE, kom

plet instalacije na objektima 
izvodi obrtnička radnja kvali
tetno i brzo. Izdajemo prijave 
za izvedene radove. Informa
cije na telefon (078) 36-563 ili 
u Pir ovcu bife »Lord-« (059) 
77-190, Ivan Meić.

«  (267)
o  0 o

MIJENJAM dvoiposoban 
stap sa'centralnim- grijanjem, i 
telefonom u Vukovaru za od
govarajući ili dvosoban u Ši
beniku. Obratite se na tele
fon (056) 41-930.

(310)
0 O0

PRODAJEM drveni brod t i
pa »Guc« sa kabinom-i ugra
đenim motorom Fariman 6—9 
KS. Javiti na telefon 26-104.

I (314)
0 O0

POVOLJNO prodajem kamp 
kućicu tipa »-Europa«. Javiti 
na telefon 26-104.

u (315)
0 O0

IZNAJMLJUJEM dvosoban 
stan. Adresa u uredništvu, 

i 1 (316)
0 O 0

PRODAJEM dijelove »spa* 
čeka<< Danilo Triva, Šibenik, 
Rogoznička 5, telefon 23-247. 

o  0 o
PRODAJEM »Zastavu« 101 

u dijelovima, i školjku zasta
ve 101 (prednji dio razbijen). 
Javiti na adresu: SvirČič, P. 
Prerado vica 28.

(317)
o  0 o

IZNAJM LJUjEM  ležaj -za
poslenom mladiću. Poseban 
ulaz, kupatilo. Centar grada, 
jav iti na telefon 25̂ -444.

(318)
0  0 o

PRODAJEM bačvu od hra- 
s to vine, Zapremnine 730 lita
ra, u dobrom stanju. Cijena

povoljna. Za informacije ob
ratiti se na telefon 28-744 od 
14—16 sati. (319)

0 O 0
M LAD I bračni par, intelek

tualci, traži namješten jedno
soban stan ili garsonjeru. Po
nude pod broj. (320)

0 O 0
BRAČNI par s djetetom 4r$- 

ži jednosoban namješten stan. 
Javiti na telefon 23-867.

m (321)
0 O 0

PRODAJEM Mini 1000/7L 
Upitati nar telefon 22*939. Tra
žiti Šašu.

(324)
0 O 0

PRODAJEM motor M Z TS 
2J50/1 proizvodnja 1979, upra
vo registriran i harmoniku 
»Weltmeister«, 60 basova, vr
lo povoljno« Javiti na adresu: 
Ljubomir Mijalić, Knezova 
Bribirskih 71, ili na telefon 
26-097. .  (322)

o  0 o  '
FRIŽERSKi atelje »Gorda- 

na«, traži* samostalnu iskusnu 
frizerku; Javiti u  frizerski 
atelje »Gorđana^, Fausta 
Frahčića 4. (323)

o  O o
KUPUJEM jednosoban stan 

sa khhitijbhi ii starom dijelu 
grada u staroj izgradnji ili u 
mjestima blizu Šibenika. Za
interesirani se mogu obratiti 
svakog dana od 13—14 sati 
na telefon 26-814.

t (325)
I  0 O 0

POVOLJNO prodajem po
slovni prostor. u Šibeniku Uli
ca Jurja Barakovića 12 (stari 
dio grada) veličine 50 četvor
nih metara, visine 3 metra po
godnog za obavljanje obrtnič
kih poslova. Za sve informa
cije obratiti se svakog dana 
od 18—21 sat na telefon 22- 
-710. (326)

S S ! Izdaje INFO RM ATIVN I CENTAR; D irektor: MLADEN RADIĆ; v. d. slavnog f  odgovornog urednika: JOSIP JAKOVLJEVIĆ; Uređaje redakcijski 
kolegij; U S T  IZLA Z I SUBOTOM; Adrese: INFO RM ATIVN I CENTAR, Šibenik, B . Petranovića 3; telefon: 29-480; Radlo-Sibenik: P . G rablilća 3; 
tel. 22-929; Adrese uredništva »Šibenskog lista«: P . Grub lšlća 3; telefon 29-929; PRETPLATA za listr za SFRJ za tr i mjeseca 90 din.; za pola 
godine 175 din.; za d je lfi godinu 350 din.; Za inozemstvo dvoetrako; žiro-račun kod SDK Šibenik 34600-603-976; Tisak: »Štampa« Šibenik


